
ACTA PLE NUM. 3/96 
 
 
SESSIO ORDINARIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE, EN PRIMERA 
CONVOCATORIA, EL DIA 28 DE MARÇ DE 1996. 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són  les vint  hores  del 
dia vint-i-vuit de març de  mil  nou-cents noranta-sis,  es reuneixen a la sala 
de  sessions  d'aquest Ajuntament,  prèvia  convocatòria  en  regla,  els  
membres integrants  de l'Ajuntament Ple que a continuació es  relacionen, en 
sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència  del  senyor 
Alcalde, i assistits  per  mi,  la Secretària General. 
 
 

ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents d'Alcalde 
 
Sr.  Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors 
 
Sr.  Ramon Blanco i Lorenzo 
Sr.  Antonio Bouso Varela 
Sra. Adelina Cobos Caballero 
Sr.  Antoni Cortada i Valls 
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr.  Sergi Fernández Mesa 
Sr.  Ignacio Florez Barrón 
Sr.  Juan Antonio García Díaz 
Sra. Cristina Gasull Martínez 



Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos 
Sr.  José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Gloria Recio Díaz  
Sra. Carmen Romero López 
Sr.  Amador Rosas Outes 
Sr.  Francisco Sánchez Granada 
Sr.  Gabriel Serrano Sánchez 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
Excusen la seva absència 
 
Sr.  Frederic Prieto i Caballé 
Sr.  Ignasi Riera i Gassiot 
 
 
 Per  l'Alcaldia-Presidència  es declara  oberta  la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren  a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.-  Lectura i aprovació de l'acta núm.  2/96,  corresponent a la 
sessió ordinària del dia 29 de febrer d'enguany. 
 
 
 Per  Secretaria  es dóna lectura  a  l'acta  número     2/96,  
corresponent  a la sessió ordinària del  dia  29  de febrer  d'enguany, la qual és 
aprovada per unanimitat. 
 
 
 2.- Ratificar l'acord de la Comissió de Govern  que a 



continuació s'indica. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes  de  la seva ratificació, 
es dóna lectura de l'acord adoptat per la Comissió de Govern, com a 
conseqüència de la seva urgència,  en  la sessió que s'especifica, el text  literal  
del qual és el següent: 
 
 
 Sessió celebrada el dia 21 de febrer d'enguany 
 
 MOCIO DE L'ALCALDIA-PRESIDENCIA  
 
 
 "Atès que l'Ajuntament de Cornellà ha obtingut  dos ajuts del Fons 
de Cohesió Europeos destinats a la realització de les obres següents: 
 
 1.  Recuperació  mediambiental i  reforestació  del marge fluvial del 
Llobregat al municipi de Cornellà. 
 
 2.  Connexió, interrelació i ordenació  d'un  espai situat  entre la 
part alta i la part baixa de  Cornellà  de Llobregat. 
 
 Atès  que és interès d'aquest Ajuntament que com  a membre   de  
la  Mancomunitat  de  Municipis   de   l'Area Metropolitana  de Barcelona li 
sigui prestada, per part  de l'esmentada entitat, assistència tècnica per tal de  
portar a  terme tant la redacció dels corresponents projectes  com les   
direccions  d'obres  respectives  i   una   aportació econòmica del 20 % del 
cost. 
 
 En   virtut   d'aquestes   consideracions   aquesta Alcaldia  proposa  
a la Comissió de Govern  l'adopció  dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Aprovar  la subscripció d'un  Conveni  de col.laboració 
entre l'Ajuntament de Cornellà i la  Mancomunitat  de Municipis de l'Area 
Metropolitana  de  Barcelona, d'acord amb la minuta de Conveni que figura 
com a  document annex al present acord i que s'aprova simultàniament. 
 
 Segon.-  Facultar el Sr. Alcalde, Il.lm.  Sr.  José Montilla  Aguilera,  
per  a la signatura  de  tots  aquells documents que siguin necessaris per a la 
formalització  del present acord. 
 
 Tercer.-  Donar  compte del present  acord  al  Ple municipal  per a 



la seva ratificació, en la primera  sessió que celebri." 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació l'acord, i és  ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 En aquest moment s'incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC, senyor Antonio Martínez Flor. 
 
 
         
 
 3.-  Donar compte i , si és el cas,  ratificar  els decrets  i 
resolucions de l'Alcaldia que a  continuació  es relacionen. 
 
 
 En aquest moment s'incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PSC, senyor Ramon Salabert Parramon. 
 
 
 Per  la Secretària de la Corporació i a efectes  de  la  seva ratificació 
o el seu coneixement, es dóna  lectura dels  Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia,  com  a conseqüència  de  la seva urgència, el  text  literal  dels 
quals és el següent: 
 
 
 - Decret núm. 908/96 de data 27 de febrer 
 
 "Vista  la resolució dictada el dia 18 de  desembre  de  1995  pel 
Jurat Providencial d'Expropiació  Forçosa  de Barcelona, en l'expedient de 
justipreu núm. 148/95,  tramitat  per aquest Ajuntament per a l'expropiació 
de la  finca núm.  9  del carrer Cristòfol  Llargués  d'aquesta  ciutat, propietat 
del senyor Pascual Gil Sanz, en virtud de la qual s'estableix  el justipreu dels 
béns objectes  d'expropiació en  la  quantitat  de  4.246.405,-pessetes,  inclós  
el  5% d'afecció legal. 
 
   Atès   que   l'esmentada   resolució   suposa    la determinació  del 
justipreu, pel que en conformitat amb  el que disposa l'article 48 de la Llei 
d'Expropiació  Forçosa, s'ha  de  procedir  a  verificar el  pagament  a  favor  de 
l'expropiat, i a ocupar la finca. 
 
  Per  tot  això,  aquesta  Alcaldia  en  ús  de  les atribucions que 
legalment té conferides, i en especial  les delegades per acord plenari de data 
23 de febrer de 1995, 



 
H A   R E S O L T 

 
 Primer.- Restar assabentats de la resolució dictada pel Jurat 
Provincial d'Expropiació Forçosa de Barcelona,  a que s'ha fet referència en la 
part expositiva de la present resolució, i procedir al pagament de l'import del 
justipreu fixat a favor de l'expropiat senyor Pascual Gil Sanz. 
  
 Segon.- Tan aviat s'hagi fet afectiu el justipreu o s'hagi  consignat,  
en el seu cas, en la Caixa  General  de Dipòsits,  procedir  a l'ocupació de la  
finca  expropiada, mitjançant l'aixecament de la corresponent acta  d'ocupació 
en els termes previstos en la legislació vigent, de la que  
s'haurà  de donar compte al Departament de  Contractació  i patrimoni 
d'aquest Ajuntament, per a la seva inscripció  en l'inventari de béns d'aquesta 
Corporació. 
 
 Tercer.-  Notificar la present resolució al  senyor Pascual  Gil  Sanz, 
fent-li constar que podrà  percebre  el justipreu, personant-se en la Secretaria 
Municipal d'aquest Ajuntament, el dia 12 de març de 1996, a les 10,00 hores, 
a efectes  de  procedir a l'acte de pagament i  al  posterior d'ocupació dels béns 
expropiats, prèvia aprovació de  l'expedient de modificació de remanents. 
 
 De  no  personar-se  el  dia  y  hora  assenyalats, s'entendrà  que  
refusa rebre el preu i es procedirà  a  la seva  consignació en la Caixa General 
de Dipòsits,  en  els termes  previstos en l'article 50 de la Llei  d'Expropiació 
Forçosa. 
 
 Quart.-  Elevar  el  present Decret  a  la  pròxima sessió  plenària 
que se celebri per a la seva ratificació." 
 
 Tot  seguit  se sotmet a votació el  decret,  i  és ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 - Decret núm. 958/96 de data 28 de febrer 
 
 "Vist  el que preveu l'article 4 del Reial  Decret-Llei  12/1995, de 28 
de desembre, sobre mesures urgents  en matèria  pressupostària, tributària i 
finacera,  mitjançant el qual es fixa un increment retributiu del 3'5 per cent  a 
partir de l'u de gener de 1996, pel personal al servei  del sector públic. 
 
 Atès així mateix el que estableix l'article 1 de la Resolució  de  29 de 
desembre de 1995 de la  Secretaria  de l'Estat  d'Hisenda, per la qual es dicten  
instruccions  en relació a les nòmines dels funcionaris inclosos en  l'àmbit 



d'aplicació  de la Llei 30/1984, i s'actualitzen per  l'any 1995 les quanties de 
les retribucions del personal a que es refereixen els articles 22 al 25 de la Llei 
de Pressupostos Generals  de  l'Estat per 1995, prorrogats  per  l'exercici 
1996. 
 
 D'acord  amb  l'Ordre 11 de gener  de  1996,  sobre cotització  a  la 
Seguretat Social,  Desocupació,  Fons  de Garantia Salarial i Formació 
Professional per a 1996, relativa a les bases i tipus de cotització al Règim 
General  de la Seguretat Social per l'exercici 1996. 
 
 Aquesta  Tinència  d'Alcaldia de Règim  Interior  i Governació,  fent  
ús  de les  atribucions  conferides  pel Decret de l'Alcaldia 3336/95 de 27 de 
juny. 
 

H A   R E S O L T 
 
 Primer.- Establir pel personal funcionari i laboral d'aquesta 
Corporació, amb efectes de l'u de gener de  1996, l'increment retributiu del 3'5 
per cent sobre les  retribucions establertes per als llocs de treball que 
desenvolupen referides  a  31  de desembre de 1995,  aplicant-se  en  la 
nòmina del mes de febrer de 1996. 
 
 Segon.-  Facultar el Departament de Organització  i Recursos  
Humans de l'Ajuntament de Cornellà de  Llobregat, perquè  elabori la proposta 
de Catàleg de Llocs de  Treball del  personal  funcionari  i les  taules  
retributives  del personal laboral, d'acord amb els criteris establerts,  als 
efectes  de la seva elevació al Ple Municipal per  la  seva aprovació. 
 
 Tercer.-  Donar compte del contingut de la  present Resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació." 
 
 
 Tot  seguit  se sotmet a votació el  decret,  i  és ratificat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 - Decret núm. 968/96 de data 29 de febrer 
 
     "Vist  que en el Departament de Sanitat  i  Serveis Socials,  es  troba  
vacant de forma temporal  un  lloc  de treball d'Assistent Social, com a 
conseqüència de la  baixa per maternitat de la Sra. Claudia Ruiz Castillo. 
 
      Atès  que  l'empleada Sra. Anna  Mª  Martín  Gómez, ocupa una 
plaça de Treballadora Familiar. 



 
      Atès que l'esmentada empleada acredita la titulació de diplomada 
en Treball Social. 
 
      Atès  que a fi de garantir el  normal  funcionament del  
Departament cal procedir a la  contractació  temporal, per  la via d'urgència de 
l'article 94.3 del Reglament  del Personal al Servei de les Entitats Locals, per la 
cobertura de l'esmentat lloc de treball. 
 
      En  ús  de  les atribucions  conferides  a  aquesta Tinència  
d'Alcaldia  de Règim Interior i  Governació,  pel Decret de l'Alcaldia núm. 
3336/95, de 27 de juny de 1995. 
 

H E   R E S O L T 
 
      Primer.- Declarar raons d'urgència per  contractar, a l'empara del 
Reial Decret núm. 2546/1994, la Sra. Anna Mª Martín  Gómez en qualitat 
d'assistent Social,   perquè  cobreixi  la baixa per maternitat de l'empleada 
Claudia  Ruiz Castillo  amb efectes del 12 de febrer de 1996 i fins  tant no es 
reincorpori al servei actiu la mateixa.  
 
      Segon.- Publicar la present contractació al Butlletì Oficial de la 
Província i al Diari Oficial de la Generalitat  de Catalunya, donant-ne compte 
al Ple en la  primera sessió que celebri. 
                                           
      Tercer.-  Deixar en suspens amb efectes del dia  11 de  Febrer  de 
1996 el contracte de Treball  Indefinit  que l'esmentada  Sra.  Anna  Mª Martín 
Gómez  té  subscrit  amb aquesta  coorporació,  i  fins tant no  es  reincorpori  
al servei  actiu la Sra. Claudia Ruiz Castillo, actualment  en situació de baixa 
per maternitat, d'acord amb el que disposa l'article 45.1.a) de l'Estatut dels 
treballadors.                           
             
      Quart.- Comunicar la present resolució a l'interessada, al seu cap, 
al Departament d'Organització i  Recursos Humans i al Comitè d'Empresa, als 
efectes oportuns." 
 
 
        Després  d'això  els reunits  manifesten  quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 - Decret núm. 969/96 de data 29 de febrer 
 
     "Vist  que en el Departament de Sanitat  i  Serveis Socials,  es  troba  
vacant de forma temporal  un  lloc  de treball d'Assistent Social, com a 



conseqüència de la  baixa per maternitat de la Sra. Consuelo Rivera Regueras. 
 
      Atès  que l'empleada Sra. Francisca Albarral  Salinas, ocupa una 
plaça de Treballadora Familiar. 
 
      Atès que l'esmentada empleada acredita la titulació de diplomada 
en Treball Social. 
 
      Atès  que a fi de garantir el  normal  funcionament del  
Departament cal procedir a la  contractació  temporal, per  la via d'urgència 
del article 94.3 del  Reglament  del Personal al Servei de les Entitats Locals, 
per la cobertura de l'esmentat lloc de treball. 
 
      En  ús  de  les atribucions  conferides  a  aquesta Tinència  
d'Alcaldia  de Règim Interior i  Governació,  pel Decret de l'Alcaldia núm. 
3336/95, de 27 de juny de 1995. 
 

H E   R E S O L T 
 
      Primer.- Declarar raons d'urgència per  contractar, a  l'empara del 
Reial Decret núm. 2546/1994, la Sra.  Francisca Albarral Salinas qualitat 
d'assistent Social,  perquè cobreixi  la  baixa per maternitat de  l'empleada  
Consuelo Rivera  Regueras,  amb efectes del 12 de febrer de  1996  i fins tant 
no es reincorpori al servei actiu la mateixa.  
 
      Segon.- Publicar la present contractació al Butlletí Oficial de la 
Província i al Diari Oficial de la Generalitat  de Catalunya, donant-ne compte 
al Ple en la  primera sessió que celebri. 
     
 Tercer.-  Deixar en suspens amb efectes del dia  11 de  febrer  de 
1996 el contracte de Treball  Indefinit  que l'esmentada  Sra. Francisca 
Albarral Salinas,  té  subscrit amb  aquesta corporació, i fins tant no es  
reincorpori  al servei  actiu la Sra. Consuelo Rivera Regueras,  actualment en  
situació  de baixa per maternitat, d'acord amb  el  que disposa l'article 45.1.a) 
de l'Estatut dels treballadors.                           
 
      Quart.- Comunicar la present resolució a l'interessada, al seu cap, 
al Departament d'Organització i  Recursos Humans i al Comitè d'Empresa, als 
efectes oportuns." 
 
 
        Després  d'això  els reunits  manifesten  quedar-ne assabentats. 
 
 
 



 - Decret núm. 1085/96 de data 8 de març 
 
 "Vist  l'acord adoptat pel Consell  d'Adminsitració de  l'Institut 
Municipal d'Educació (I.M.E.) de data 26  de febrer de 1996, d'elevar a aquesta 
Alcaldia-Presidència per a  la  seva  aprovació  la  liquidació  del  Pressupost  
de l'I.M.E. de 1995. 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s'ha elaborat de 
conformitat amb les Regles 420, 421, 423,  430, 432  i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat,  aprovat  per Ordre de 17 de Juliol de 1990, en relació amb 
l'article  93 del R.D. 500/1990 de 20 d'abril. 
 
 Atès l'informe favorable de la Intervenció  Municipal. 
 
 De  conformitat amb allò que disposa l'article  173 de  la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora  de  les Hisendes Locals. 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.-  Aprovar la liquidació del  Pressupost  de l'IME de l'exercici 
de 1995, segons el resum següent: 
 
a) Drets pendents de cobrament a 31-12-95.....    8.534.021 
   - De l'exercici corrent ..........  39.358.388 
   - D'exercicis tancats ............     3.086.525 
   - D'operacions no pressupostàries.199.738 
   - Saldos dubtós cobrament ........8.938.451 
   - Ing.pendents aplicació ......... 25.172.179 
                                    ------------ 
 
b) Obligacions pendents de pagament a 31-12-95  -29.216.850 
   - De l'exercici corrent..........   21.463.329 
   - D'exercicis tancats ...........      1.387.023 
   - De pressupost d'ingressos .....      26.449 
   - D'operacions no pressupostàries6.340.049 
                                    ------------- 
 
c) Fons líquids a 31-12-95 ...............     + 84.289.902 
 
d) Romanent de Tresoreria ................       63.607.073 
 - Per despeses generals .................         63.607.073 
 
 
e) Resultat pressupostari de l'exercici...     + 18.404.492 
 - Drets recon.-oblig.reconegudes ........        17.396.950 



 - Ajuts mod.cred.fin.amb rom.tresoreria .      1.007.542 
 
 
f) Romanents de crèdit....................       35.112.281 
 
 
 Segon.-  Iniciar la tramitació  administrativa  per formar el Compte 
General de l'exercici de 1995. 
 
 
 Tercer.-  Donar  compte  del present  Decret  i  de l'expedient  de 
liquidació a l'Ajuntament Ple a la  primera sessió que se celebri, de conformitat 
amb allò que  disposa l'article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del Pressupost de l'I.M.E. a 
l'Administració de l'Estat i a la  Comunitat  Autònoma,  d'acord amb l'article 
174.5  de  la  Llei 39/1988." 
 
        Després  d'això  els reunits  manifesten  quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 - Decret núm. 1086/96 de data 11 de març 
 
 "Vista  la petició formulada en data 6 de  març  de 1996  per  la  
"Societat  Empresa  Municipal  de   Promoció Econòmica  de  Cornellà, S.A." 
PRECSA, en  la  que  aquesta Entitat hi té una participació total, en virtut de 
la  qual sol.licita l'aval d'aquest Ajuntament, por un import  total de 
300.000.000 de pessetes, amb l'objecte de concertar  una operació de 
Tresoreria per compensar els seus  desfasaments de Tresoreria amb La Caixa 
d'Estalvis i Pensions de  Barcelona "La Caixa",  amb les següents condicions: 
 
 Import operació            : 300.000.000 ptes. 
 Durada de l'operació       : 12 messos 
 Interès Nominal            : MIBOR + 0,25% 
 Comissió obertura          : 0,20% 
 Comissió saldo No Disp.    : 0,25% 
 Saldos Deutors exces MIBOR + 4 punts. 
 
 Vist el disposat en l'article 51.2 i següents de la Llei  39/1988 de 28 
de Desembre Reguladora de les  Hisendes Locals, per el qual, les Entitats 
Locals podran prestar  el seu aval a qualsevol operació de prèstec que 
concertin  les Societats mercantils d'elles depenents. 
 
 Vist els articles 1 i 4 de l'Ordre de 14 d'abril de 1987 de 



desplegament, el Decret 369/1986, de 18 de desembre en matèria de tutela 
financera de les Corporacions, i l'article  26 i 27 de les Bases d'Execució del  
Pressupost  per l'exercici 1996 que fixa l'import màxim dels avals a  prestar 
per aquesta Administració. 
 Considerant que l'Aval sol.licitat per PRECSA ho és per  una  
operació de crèdit de les compreses  en  les  que autoritza  l'article  51.2  de la 
Llei  Reguladora  de  les Hisendes Locals. 
 
 Considerant  que  aquest aval no  supera  el  límit establert per 
l'article 26 i 27 de les Bases d'Execució del Pressupost per l'exercici 1996. 
 
 Considerant  que les condicions de  l'operació  són dintre  de la 
banda que regeixen el mercat  d'aquest  tipus d'operacions. 
 
 Considerant que l'operació no produirà cap  càrrega a l'Hisenda 
Municipal, tal vegada que la seva  amortització i interessos són a càrrec de 
l'Empresa PRECSA. 
 
 Vist l'informe del Tresorer Municipal. 
 
 Per tot això, l'Alcaldia-Presidència fent ús de les Bases  d'Execució 
del Pressupost de 1996 ha dictat  el  següent  
 

D E C R E T 
 
 Primer.-  Avalar a l'Empresa PRECSA per  un  import total de 300 
milions de pessetes, amb l'objecte de  concertar  una pòlissa de crèdit de 
l'esmentada Societat  amb  La Caixa  d'Estalvis i Pensions de Barcelona "La  
Caixa",  amb les condicions abans esmentades. 
 
 Segon.- L'esmentat Aval no comportarà cap  comissió a percebre 
per l'Hisenda Municipal com a contraprestació al risc  assumit,  i  es podrà 
formalitzar  per  l'Alcaldia  a través  de la firma de tots aquells documents  
públics  que siguin necessaris per a l'execució del present acord. 
 
 Tercer.-  Donar  compte al Ple de  l'Ajuntament  de conformitat  al  
previst  en l'article 28.3  de  les  Bases d'Execució,  a la primera sessió que 
aquest celebri, de  la pòlissa subscrita. 
 
 Quart.- Trametre a la Direcció General de  Política Financera  de  la 
Generalitat la  documentació  prevista  a l'ordre de 14 d'abril de 1987, per 
aquelles operacions  que no requereixen autorització"." 
 
 
         Després  d'això  els reunits  manifesten  quedar-ne assabentats. 



 
 
 
 Decret núm. 1120/96 de data 13 de març 
  
 "Vista  la  liquidació de despeses i  ingressos  de l'exercici  1995 del 
Pressupost de l'Ajuntament,  elaborada de conformitat amb les regles 420, 
421, 423, 430, 432 i 433 de  la  Instrucció de Comptabilitat per  a  
l'Administració Local,  aprovada  per  Ordre de 17 de juliol  de  1990,  en 
relació  amb l'article 93 del Reial Decret 500/1990, de  20 d'abril. 
 
 Atès  que  s'ha  emès  informe  favorable  per   la Intervenció 
General d'aquesta Corporació. 
 
 Atès  que, en virtud d'allò que  disposa  l'article 172.3 de la Llei 
39/1988, la competència per a  l'aprovació de  la  liquidació del Pressupost,  
pertany  a  l'Alcaldia-Presidència. 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.-  Aprovar la liquidació del  Pressupost  de l'Ajuntament, 
corresponent a l'exercici de 1995, segons  el resum següent: 
 
 
 
a) Estat de liquidació del Pressupost d'Ingressos, exercici corrent. 
 
                                      Prev.inicial/    Previsió definitiva/              Recaptació líquida/ 
Capítol                      Modificacions    Drets reconeguts líquids       Pendent de cobrament 
 
 
I. Impostos directes       2.203.652.342'-             2.203.652.342'-         2.007.127.440'- 
 
                                              0'-             2.307.518.846'-           300.391.406'- 
II. Impostos indirectes      140.000.000'-               140.000.000'-            71.020.857'- 
 
                                               0'-                71.020.857'-                     0'- 
III.Taxes i altres ing.          582.667.000'-               629.910.562'-         1.005.399.187'- 
 
                                    47.243.562'-             1.109.688.182'-           104.288.995'- 
IV.Transferències corrent1.553.428.053'-            1.730.412.262'-         1.638.937.711'- 
                                  176.984.209'-             1.833.377.541'-           194.439.830'- 
 
V.Ingressos patrimonials      32.601.000'-                32.601.000'-           140.973.264'- 
                                                           0'-               141.330.218'-                 356.954'- 
   -------------------------          -----------------          ----------------- 
Total operacions corrents  4.512.348.395'-             4.736.576.166'-         4.863.458.459'- 
                                    224.227.771'-             5.462.935.644'-           599.477.185'- 
============================================================================== 



 
 
VI. Alienació inversions     137.858.204'-               137.858.204'-            38.850.000'- 
 
                                               0'-                  38.850.000'-                           0'- 
VII.Transferències capital 133.208.853'-               381.058.855'-           549.336.880'- 
 
                                 247.850.002'-               581.560.747'-            32.223.867'- 
VIII.Actius financers               1.000'-             2.946.705.525'-         1.825.363.663'- 
 
                            2.946.704.525'-             1.825.363.663'-                     0'- 
IX. Passius financers        495.975.629'-               656.879.626'-            78.350.524'- 
                                 160.903.997'-               656.879.626'-           578.529.102'- 
   -------------------------    ----------------------    ----------------------- 
Total operacions capital     767.043.686'-             4.122.502.210'-         2.491.901.067'- 
                            3.355.458.524'-             3.102.654.036'-           610.752.969'- 
============================================================================== 
TOTAL                       5.279.392.081'-             8.859.078.376'-         7.355.359.526'- 
                            3.579.686.295'-             8.565.589.680.'-        1.210.230.154'- 
============================================================================= 
 
 
b) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercici corrent. 
 
 
                                 Crèdit.inicial/       Crèdit definitiu/                     Pagaments líquids/ 
Capítol                    Modificacions       Obl. reconegudes líquides       Pendent de pagament 
 
I. Despeses personal       1.652.630.901'-         1.675.090.917'-               1.453.683.894'- 
 
                                    22.460.016'-         1.577.906.885'-                 124.222.991'- 
II.Desp.béns corr.i serv.  1.496.857.935'-         1.715.869.754'-               1.257.949.207'- 
 
                                  219.011.819'-         1.565.014.645'-                 307.065.438'- 
III.Desp.financeres             346.000.000'-           344.020.000'-                 211.496.036'- 
 
                                 -  1.980.000'-           211.555.401'-                         59.365'- 
IV. Transf.corrents             713.859.559'-           878.435.713'-                 691.702.076'- 
                                          164.576.154'-           858.273.551'-                 166.571.475'- 
   -------------------------     --------------------             ------------------- 
Total operacions corrents  4.209.348.395'-         4.613.416.384'-               3.614.831.213'- 
                                   404.067.989'-         4.212.750.482'-                 597.919.269'- 
============================================================================== 
 
VI.Inversions reals          639.442.686'-         1.165.706.682'-                 621.150.728'- 
 
                              526.263.996'-           774.059.016'-                  152.908.288'- 
VII. Transf.capital          127.600.000'-           900.667.315'-                  332.945.238'- 
 
                              773.067.315'-           360.740.363'-                   27.795.125'- 
VIII.Actius financers                 1.000'-         1.825.364.663'-               1.825.363.663'- 
                                   1.825.363.663'-         1.825.363.663'-                                   0'- 
 
IX.Passius financers         303.000.000'-           353.923.332'-                266.140.447'- 
                                   50.923.332'-           266.140.447'-                                 0'- 



   --------------------------  ------------------            -------------------- 
Total operacions capital   1.070.043.686'-     4.245.661.992'-              3.045.600.076'- 
                              3.175.618.306'-     3.226.303.489'-                 180.703.413'- 
============================================================================== 
TOTAL                           5.279.392.081'-         8.859.078.376'-               6.660.431.289'- 
                                      3.579.686.295'-         7.439.053.971'-                 778.622.682'- 
============================================================================== 
 
 
c) Estat de liquidació del Pressupost d'Ingressos, exercicis tancats. 
 
 
                       Saldo       Modificacions             Drets                                   Pendent  
Exercici        Inicial       i anul.lacions         Reconeguts nets      Recaptació       Cobrament 
 
  1987             977.962'-                      0'-                977.962'-               16.762'-           961.200'- 
  1988          3.013.320'-             57.105'-              2.956.215'-               31.608'-        2.924.607'- 
  1989         4.961.337'-             370.176'-             4.591.161'-               48.849'-        4.542.312'- 
  1990        37.617.851'-            602.181'-           37.015.670'-          6.785.675'-      30.229.995'- 
  1991       346.590.641'-        3.466.793'-         343.123.848'-       267.873.685'-     75.250.163'- 
  1992       125.252.401'-       31.614.666'-          93.637.735'-         18.704.772'-    74.932.963'- 
  1993       274.474.633'-       37.039.964'-         237.434.669'-        70.326.875'-   167.107.794'- 
  1994     1.077.180.061'-     169.256.580'-         907.923.481         700.828.071'-  207.095.410 
                ------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
  TOTAL 1.870.068.206'-    242.407.465'-       1.627.660.741'-     1.064.616.297'-  563.044.444'- 
============================================================================== 
 
 
d) Estat de liquidació del Pressupost de Despeses, exercicis tancats. 
 
  
                  Saldo                                     Oblig.i Pagaments                                Pendent  
Exercici        Inicial         Modificacions         ordenats nets        Pagaments         pagament 
 
  1987             2.588.322'-      -2.588.322'-                          0'-                       0'-                      0'- 
  1989           22.009.856'-     -14.784.856'-           7.225.000'-                       0'-        7.225.000'- 
  1990            9.210.279'-       -9.210.279'-                          0'-                      0'-                      0'- 
  1991                 12.409'-                      0'-                 12.409'-                      0'-             12.409'-                 
  1992               385.005'-                      0'-                385.005'-                     0'-           385.005'- 
  1993           82.304.043'-      -6.479.855'-            75.824.188'-     69.390.165'-        6.434.023'- 
  1994      1.067.313.581'-     -73.733.765'-         993.579.816'-    993.066.399'-          513.417'- 
               ---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
  TOTAL  1.183.823.495'-    -106.797.077'-       1.077.026.418'-  1.062.456.564'-     14.569.854'- 
============================================================================== 
 
 
e) Resultat pressupostari de l'exercici. 
 
   Drets reconeguts nets (+) ...........................            8.565.589.680'- 
   Obligacions reconegudes netes (-) ...................       7.439.053.971'- 
   Resultat pressupostari ..............................             1.126.535.709'- 
   Desv.positives de financiació (-) ...................              306.397.343'- 
   Desv.negatives de financiació (+) ...................            362.123.719'- 
   Despeses finançades amb romanent de tresoreria (+) 244.735.946'- 
   Resultat pressupostari ajustat ......................         1.426.998.031'- 



 
 
f) Romanent de Tresoreria. 
 
   1. Drets pendents de cobrament (+) .......................................      1.429.367.271 
      Del pressupost d'ingressos,exercici corrent ......     1.210.230.154'- 
      Del pressupost d'ingressos,exercicis tancats .....       563.044.444'- 
      D'altres operacions no pressupostàries ...........           20.078.619'- 
      Saldos dubtós cobrament ..........................            ( 356.713.139'-) 
      Ingressos pendents d'aplicació definitiva ........          (  7.272.807'-) 
 
   2. Creditors pendents de pagament (-) ....................................     1.059.476.191'- 
      Del pressupost de despeses, exercici corrent .....       778.622.682'- 
      Del pressupost de despeses, exercicis tancats ....        14.569.854'- 
      Del pressupost d'ingressos .......................                  12.810.025'- 
      D'altres operacions no pressupostàries ...........          257.667.136'- 
      Pagaments pendents d'aplicació definitiva ........       ( 4.193.506'-) 
 
   3. Fons líquids a la Tresoreria (+) .......................................     2.029.942.068'- 
 
   4. Romanent de Tresoreria total ...........................................     2.399.833.148'- 
 
      Romanent de Tresoreria per a despeses amb finançació afectada .........  457.346.819'- 
  
      Romanent de Tresoreria per a despeses generals .........................    1.942.486.329'- 
 
 
g) Romanents de crèdit. 
 
 
   1. Compromesos ...................    139.056.675'- 
 
   2. No compromesos ................  1.280.967.730'- 
                                                 ------ ---------------- 
      TOTAL .........................     1.420.024.405'- 
 
 
 
 Segon.-  Declarar  incorporables els  romanents  de crèdit següents: 
 
 
    1. Compromesos ...................        87.556.857'- 
 
    2. No compromesos ................    685.938.669'- 
                                                                        ---------------- 
       TOTAL ...................................      773.495.526'- 
 
 
 Tercer.- Iniciar la tramitació administrativa per a formar el Compte 
General de l'exercici de 1995. 
 
 Quart.- Donar compte del present Decret i de  l'expedient  de  



liquidació  a l'Ajuntament Ple  a  la  primera sessió que se celebri, de 
conformitat amb allò que  disposa l'article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Cinquè.- Trametre còpia de la liquidació del  pressupost de 
l'Ajuntament a l'Administració de l'Estat i a  la Comunitat Autònoma, d'acord 
amb l'article 174.5 de la  Llei 39/1988." 
 
 
         Després  d'això  els reunits  manifesten  quedar-ne assabentats. 
 
 
 - Decret núm. 1245/96 de data 19 de març 
 
 "Vista  la  liquidació de despeses i  ingressos  de l'exercici  1995  del 
Pressupost  de  l'Institut  Municipal d'Esports  (IMDE), elaborada de 
conformitat amb les  regles 420, 421, 423, 430, 432 i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat per a l'Administració Local, aprovada per Ordre de 17 de  juliol 
de 1990, en relació amb l'article 93  del  Reial Decret 500/1990, de 20 d'abril. 
 
 Atès  que  s'ha  emès  informe  favorable  per   la Intervenció 
General d'aquesta Corporació. 
 
 Atès  que l'Ajuntament Ple en sessió de data 30  de novembre  de 
1995 va acordar disoldre  l'esmentat  Institut amb efectes del dia 31 de 
desembre de 1995. 
 
 Atès  que, en virtud d'allò que  disposa  l'article 172.3 de la Llei 
39/1988, la competència per a  l'aprovació de  la  liquidació del Pressupost,  
pertany  a  l'Alcaldia-Presidència. 
 

H E   R E S O L T 
 
 Primer.-  Aprovar la liquidació del  Pressupost  de l'IMDE, 
corresponent a l'exercici de 1995, segons el  resum següent: 
 
a) Drets pendents de cobrament a 31-12-95 ....  - 6.039.592 
   - De l'exercici corrent ........          2.340.000 
   - D'operacions no pressup. .....       331.800 
   - Ing.pendents d'aplicació .....     8.711.392 
 
b) Obligacions pendents de pagament a 31-12-95 - 24.702.023 
   - De l'exercici corrent ........         - 19.910.528 
   - D'exercicis tancats ..........             2.427.655 
   - D'operacions no pressupostàries-  2.363.840 
 



c) Fons líquids a 31-12-95 ................... + 58.436.902 
 
d) Romanent de Tresoreria ....................   27.695.287 
 
e) Resultat pressupostari de l'exercici ...... 21.249.159 
 
f) Romanents de crèdit .......................     24.449.507 
 
 Segon.-  Iniciar la tramitació  administrativa  per formar el Compte 
General de l'exercici de 1995. 
 
 Tercer.-  Donar  compte  del present  Decret  i  de l'expedient  de 
liquidació a l'Ajuntament Ple a la  primera sessió que se celebri, de conformitat 
amb allò que  disposa l'article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del Pressupost de l'Institut 
Municipal d'Esports a l'Administració de l'Estat  i a la Comunitat Autònoma, 
d'acord  amb  l'article 174.5 de la Llei 39/1988. 
 
 Cinquè.-  Integrar  els  saldos  resultants  de  la liquidació  del 
pressupost de l'IMDE, al patrimoni i  a  la comptabilitat, tant general, com 
pressupostària, de l'Ajuntament,  en  compliment de l'acord de l'Ajuntament  
Ple  de data 30/11/95." 
 
 
         Després  d'això  els reunits  manifesten  quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 - Decret núm. 1246/96 de data 19 de març 
 
 "Vist  l'acord adoptat pel Consell  d'Administració del Patronat 
Municipal de Ràdio Cornella de data 14 de març de  1996, d'elevar a aquesta 
Alcaldia-Presidència per a  la seva  aprovació  la liquidació del Pressupost de  
la  Ràdio Municipal de 1995. 
 
 Atès que la liquidació de despeses i ingressos s'ha elaborat de 
conformitat amb les Regles 420, 421, 423,  430, 432  i 433 de la Instrucció de 
Comptabilitat,  aprovat  per Ordre de 17 de juliol de 1990, en relació amb 
l'article  93 del R.D. 500/1990, de 20 d'abril. 
 
 Atès   l'informe   favorable  de   la   Intervenció Municipal. 
 
 De  conformitat amb allò que disposa l'article  173 de  la Llei 
39/1988, de 28 de desembre, Reguladora  de  les Hisendes Locals. 



 
H E   R E S O L T 

 
 Primer.-  Aprovar la liquidació del Pressupost  del Patronat 
Municipal de Ràdio Cornellà de l'exercici de 1995, segons el resum següent: 
 
a) Drets pendents de cobrament a 31-12-95 ....      147.031 
   - D'operacions no pressupostàries .... 147.031 
 
b) Obligacions pendents de pagament a 31-12-95  - 6.778.182 
   - De l'exercici corrent ........            -  3.739.391 
   - D'operacions no pressupostàries -  3.057.857 
   - Pagaments pendents aplic.press. +     60.000 
 
c) Fons líquids a 31-12-95 ...................    4.112.649 
 
d) Romanent de Tresoreria .................... - 2.518.502 
 
e) Resultat pressupostari de l'exercici .....+ 3.038.580 
 
f) Romanents de crèdit .......................    + 1.514.024 
 
 
 Segon.-  Iniciar la tramitació  administrativa  per formar el Compte 
General de l'exercici de 1995. 
 
 Tercer.-  Donar  compte  del present  Decret  i  de l'expedient  de 
liquidació a l'Ajuntament Ple a la  primera sessió que se celebri, de conformitat 
amb allò que  disposa l'article 174 de la Llei 39/1988. 
 
 Quart.- Trametre còpia de la liquidació del Pressupost del Patronat 
Municipal de Ràdio Cornellà a  l'Administració  de l'Estat i a la Comunitat 
Autònoma,  d'acord  amb l'article 174.5 de la Llei 39/1988." 
 
 
         Després  d'això  els reunits  manifesten  quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA 
DE REGIM INTERIOR I GOVERNACIO 

 
 
 4.-  Interposar els corresponents recursos  contenciosos  



administratius contra les resolucions  dictades  el dia  18 de desembre de 
1995, pel Jurat Provincial  d'Expropiació Forçosa de Barcelona, en els 
expedients de justipreu números 66/94, 67/94, 68/94, 69/94 i 70/94. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Règim Interior 
i Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vistes  les  resolucions  dictades el  dia  18  de desembre  de  1995,  
pel  Jurat  Provincial   d'Expropiació Forçosa  de  Barcelona,  en  els  
expedients  de  justipreu números 66/94, 67/94, 68/94, 69/94 i 70/94, en 
virtud  dels quals es fixa el valor de la reversió instada pels  senyors Vicente,  
Montserrat  i Antonio  Valls  Mercadé,  Magdalena Mercadé   Campreciós i 
Domingo Balmanya Parera, en  relació amb  els  solars   que  conformen  la  
finca  núm.  46   de l'Avinguda del Parc d'aquesta Ciutat. 
 
 Atès  que en data 11 de març d'enguany,  s'ha  emès informe jurídic 
per la Secretària General de  l'Ajuntament, sobre  la  conformitat  o  
disconformitat  a  dret  de  les esmentades resolucions, en el que es posa de 
manifest  que, al  seu  judici, la valoració efectuada en aquestes  no  és 
ajustada a l'Ordenament Jurídic, quedant expedida per  tant la via 
jurisdiccional. 
 
 Atès que l'article 28 de la Llei de la  Jurisdicció contenciosa 
administrativa legitima a aquest Ajuntament per a interposar els 
corresponents recursos com a perjudicat en els  seus  interessos  pel  
contingut  de  les  resolucions esmentades. 
 
 Atès  que l'òrgan competent per a  coneixer  aquest tipus  de 
recursos és el Tribunal Superior de  Justícia  de Catalunya,  ja  que  en  
conformitat  amb  el  que  disposa l'article 74 de la Llei Orgànica del Poder 
Judicial, aquest Tribunal serà competent per a coneixer, en única instància, 
dels recursos contenciosos administratius que es dirigeixin contra   els   actes   
i  disposicions   dels   òrgans   de l'Administració  de  l'Estat que no  estiguin  
atribuïts  o s'atribueixin  per  llei a  altres  òrgans  jurisdiccionals diferents. 
 
 Atès   que  en  conformitat  amb  el  que   disposa l'article  22.2.j)  
de  la  Llei  7/1985,  de  2   d'abril, Reguladora de les bases del règim Local, el 
Ple és  l'òrgan competent per a l'exercici d'aquest tipus d'accions. 
 
 Per  tot  això, el Tinent d'Alcalde  de  l'Area  de Règim  Interior i 
Governació, a la vista de l'informe  emès per  la  Secretària General el dia 11  
de  març  d'enguany, proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 



A C O R D S 
 
 Primer.-  Interposar  els  corresponents   recursos contenciosos 
administratius contra les resolucions dictades el  dia 18 de desembre de 1995, 
pel Jurat Provincial  d'Expropiació Forçosa de Barcelona, en els expedients de 
justipreu  números  66/94, 67/94, 68/94, 69/94 i  70/94,  a  que abans s'ha 
fet referència. 
 
 Segon.-  Comunicar,  amb caràcter previ,  al  Jurat Provincial 
d'Expropiació Forçosa de Barcelona, la  interposició dels corresponents 
recursos, als efectes previstos en l'article  110.3 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre,  de Règim Jurídic de les Adminstracions Públiques i del  
Procediment Administratiu Comú. 
 
 Tercer.- En conformitat amb l'establert a l'article 447.2 de la Llei 
Orgànica del Poder Judicial, designar  com a lletrats d'aquest Ajuntament en 
els esmentats recursos  a la senyora Carmen Alonso Higuera, Secretària 
General, i  al senyor Pedro Martínez Hervás, Tècnic d'Administració  General, 
assumint la primera la direcció letrada d'aquest i  el segon la representació." 
 
         
         Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt  feta per la 
Secretària General senyora Carmen  Alonso Higuera, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat  per unanimitat dels assistents. 
 
 Arribant  a aquest punt, el Sr. Alcalde fa  constar que els punts cinc 
i sis es debatran conjuntament. 
 
 Es llegeixen els dictàmens de la Comissió  Informativa de Règim 
Interior i Governació, que textualmen diuen: 
 
 
         
 5.- Declarar extingida l'autorització de venda a la parada  
número  16 i magatzem número 12 de  l'interior  del Mercat Municipal 
Centre. 
 
 
 "Vista  la proposta del Departament d'Activitats  i Ordenances  així 
com els informes emesos pel  Director  del Mercat  Centre, en dates 18 de 
setembre   de 1995 i  31  de gener de 1996 dels quals  es desprèn que la 
parada 16  i el matgantzen  número 12  de l'interior del  Mercat  Municipal 
Centre  d'aquesta  ciutat  i de les quals  és   titular  la senyora Juana Prio 
Altes  destinada a la venda de   fruites i  verdures i el magatzen número 12 ,  
es trova tancada  al públic i en conseqüència sense activitat mercantil des  del 



mes de setembre de  1995, romanent tancada al públic d'ença fins avui. 
 
 Resultant  que  el  27 de novembre   de   1995,  el Tinent d'Alcalde 
de l'Area de Règim Interior i  Governació, mitjançant la Resolució núm. 5.457, 
ja va fer advertència a  la  senyora  Juana Prio Altes, donat que la  parada  ja  
es trobava  tancada,   de que procedís a la seva  obertura  al públic  en  el 
termini d'un mes i que en  cas  contrari  es procederia  a declarar extingida 
l'autorització atorgada  i vacant la parada, sense que malgrat el temps  
transcorregut la titular  hagi al.legat res al respecte. 
 
 Atès  el  que  disposa el  Reglament  dels  Mercats Municipals  
d'Abastos en els seus articles 19 apartat i)  i 29  1  i  2, que contemplen  
l'extinció  de  l'autorització atorgada  i  la  declaració de  vacant  de  totes  
aquelles parades  que no s'ocupin per espai d'un mes consecutiu  amb 
independència  de  que  s'hagi  satisfet  o  no  el   cànon corresponent. 
 
 Aquesta  Comissió Informativa de Règim  Interior  i Governació,  
proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció  dels setüents  
 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Declarar extingida l'autorització atorgada a  la titular 
senyora Juana Prio Altes   per a la venda  de fruites i verdures la parada 
número 16 i el magatzen número 12  de l'interior del Mercat Municipal del 
Centre i  declarar així mateix vacant l'esmentada parada com a  conseqüència 
de trovar-se tancada al públic des del mes de  setembre de 1995 i fins el dia 
d'avui, segons resulta dels  informes del Director del Mercat de dates 18 de 
Setembre  de 1995  i 31 de Gener de 1996 , i tot això malgrat l'advertència feta 
a  la  titular  segons Resolució del  Tinent  d'Alcalde  de l'Area  de Règim 
Interior i Governació  el 27  de  novembre  de  1995  i sense que hagi al.legat 
res en defensa del  seu dret. 
 
 Segon.-  Concedir a la titular senyora  Juana  Prio Altes  el termini 
de 15 dies a comptar de l'endemà que rebi la  notificació  del   present acord  a  
que  procedeixi  a retirar de la parada els posibles béns i efectes de la seva 
pertenència,  deixant-la  lliure,  a  disposició   d'aquest Ajuntament. 
 
 Tercer.- Comunicar el  present acord al Departament d'Activitats  i 
al  Director del Mercat del Centre pel  seu coneixement i efectes oportuns." 
 
 
         
 6.-  Declarar extingida l'autorització de  venda  a les  parades  
número 67, 68 i 71 de l'interior  del  Mercat Municipal Centre. 



 
 
 "Vista  la proposta del Departament d'Activitats  i Ordenances  així 
com els informes emesos pel  Director  del Mercat Centre, en dates 9 d'octubre 
de  1995 i 31 de  gener de 1996 dels quals  es despren que les parades 
números 67 i 68  destinades a la venda de carnisseria, i la parada  núm. 71 
destinada a la venda de xarcuteria, totes de  l'interior  del  Mercat Municipal 
Centre d'aquesta ciutat i de les  que es   titular  Carnicas R.G.,S.A.,   es troven  
tancades  al públic i en conseqüència sense activitat mercantil des  del mes  
de  juny de  1995, romanent tancada al  públic  d'ença fins avui. 
 
 Resultant  que  el  27 de novembre   de   1995,  el Tinent d'Alcalde 
de l'Area de Règim Interior i  Governació, mitjançant la Resolució núm. 5.455, 
ja va fer advertència a  la  Empresa Carnicas R.G, S.A.  donat que la parada  
ja  es trobava  tancada,   de que procedís a la seva  obertura  al públic  en  el 
termini d'un mes i que en  cas  contrari  es procederia  a declarar extingida 
l'autorització atorgada  i vacant la parada, sense que malgrat el temps  
transcorregut la titular  hagi al.legat res al respecte. 
 
 Atès  el  que  disposa el  Reglament  dels  Mercats Municipals  
d'Abastos en els seus articles 19 apartat i)  i 29  1  i  2, que contemplen  
l'extinció  de  l'autorització atorgada  i  la  declaració de  vacant  de  totes  
aquelles parades  que no s'ocupin per espai d'un mes consecutiu  amb 
independència  de  que  s'hagi  satisfet  o  no  el   cànon corresponent. 
 
 Aquesta  Comissió Informativa de Règim  Interior  i Governació,  
proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció  dels setüents  
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Declarar extingida l'autorització atorgada a l'Empresa 
Carnicas R.G.,S.A., per a la venda de carnisseria  les parades números 67 i 68 
a la venda de  carnisseria la  parada  núm.  71, 12  totes elles   de  l'interior  
del Mercat  Municipal del Centre i declarar així mateix  vacant les  esmentades  
parades com a  conseqüència  de  trovar-se tancada al públic des del mes de 
juny de 1995 i fins el dia d'avui,  segons  resulta  dels informes  del  Director  
del Mercat  de  dates 9 d'octubre  de 1995  i 31  de  gener  de 1996,   i tot això 
malgrat l'advertència feta a la  titular segons  Resolució del Tinent d'Alcalde de 
l'Area  de  Règim Interior i Governació  el 27 de Novembre  de  1995  i sense 
que hagi al.legat res en defensa del seu dret. 
 
 Segon.-  Concedir a l'Empresa Carnicas R.G.,  S.A.,  el  termini  de 
15 dies a comptar de l'endemà que  rebi  la notificació del  present acord  a 
que procedeixi a  retirar de la parada els posibles béns i efectes de la seva  
pertenència,  deixant-la lliure, a disposició  d'aquest  Ajuntament. 



 
 
 Tercer.- Comunicar el  present acord al Departament d'Activitats  i 
al  Director del Mercat del Centre pel  seu coneixement i efectes oportuns." 
 
         
 Seguidament pren la paraula el President-Delegat de la  Comissió  
Informativa  de l'Area de  Règim  Interior  i Governació, senyor Antonio 
Balmón Arévalo, que procedeix  a donar  una  detallada explicació del 
contingut  dels  punts cinc i sis de l'Ordre del Dia, prenent la paraula a  
continuació el Regidor del Grup Municipal d'IC-EV, senyor  Ignacio Florez 
Barrón, per preguntar si la intenció de  l'Ajuntament és que no se n'obrin 
novament, contestant sobre això el  Sr.  Balmón  que la intenció de  
l'Ajuntament  és  anar rescatant  les  parades,  amb l'objecte de  fer  un  estudi 
profund del que es vol fer amb la segona planta del mercat. 
 
 Seguidament  intervé el Regidor del Grup  Municipal de CiU, senyor 
Ramon Blanco Lorenzo, per manifestar que  en aquest  cas  l'Ajuntament 
hauria de fer-se  càrrec  de  les quotes de manteniment corresponents a totes 
aquestes  parades  que estan tancades, per evitar que se carreguin  sobre els 
altres comerciants del mercat. 
 
 Tot seguit intervé el  Portaveu del Grup  Municipal del  PP, senyor 
Amador Rosas Outes, per assenyalar  que  en aquest moment hi ha quinze o 
setze parades tancades, i,  al seu entendre hi ha hagut temps suficient per 
pensar què  és el que es vol fer, ja que un mercat amb les parades  tancades  
es va degradant i es va estenent el desànim entre  els clients,  això  a més de 
la circumstància que  es  carregen sobre els altres comerciants les despeses de 
manteniment de les  parades tancades, per la qual cosa coincideix  amb  el Sr.  
Blanco,  en  què fins que l'Ajuntament  les  tregui  a subhasta ha d'assumir 
les despeses de manteniment. 
 
 A  continuació pren la paraula novament  el  President-Delegat de la 
Comissió Informativa de l'Area de  Règim Interior  i Governació, senyor 
Antonio Balmón Arévalo,  per assenyalar  que potser aquest no és el lloc més  
idoni  per fer  una reflexió profunda sobre aquest tema,  informant  a 
continuació  que  a la segona planta del mercat  hi  ha  un total de vint-i-vuit 
parades tancades degut a les peticions efectuades al seu dia per la Junta de 
venedors a l'anterior regidor, que ho van sol.licitar amb l'objecte de cercar una 
certa  viabilitat a aquesta segona planta, ja que se  sabia que la primera planta 
funcionava molt bé però la segona era problemàtica. A la vista d'aquesta 
petició, l'Ajuntament va rescatant parades i busca noves iniciatives, plantejant  
un procés  de  modernització i atorgant una línia  de  subvencions, però el 
problema és que les que l'Ajuntament  demana a la Generalitat li són 
denegades. 



 
 Pel  que fa a les despeses de manteniment,  el  Sr. Balmón  
assenyala que s'han iniciat estudis econòmics,  per veure com es pot 
col.laborar per l'Ajuntament al seu  pagament. 
 
 Seguidament intervé el Regidor-Delegat de l'Area de Treball  i  
Comerç,  senyor Ciriaco  Hidalgo  Salgado,  per recordar que dins de les 
competències locals no es troba la de foment del comerç, que és una 
competència de la  Generalitat. A  pesar d'això no es pot dir que aquest  
Ajuntament no tingui una política comercial, ja que ha apostat claríssimament 
per la modernització del comerç de la seva ciutat. Així  mateix  el Sr. Hidalgo 
assenyala que  en  els  últims mesos  s'han  celebrat set o vuit reunions amb  
els  comerciants, en les quals s'ha manifestat la voluntat de l'Ajuntament  de  
participar  en les despeses   i  de  contribuir d'alguna altra manera, 
assenyalant que hi ha deu  propostes de  la Junta de venedors del mercat que 
s'estan valorant  a efectes  d'incloure la partida corresponent en  el  capítol 
d'inversions de l'Ajuntament. 
 
 Així  mateix el Sr. Hidalgo continua informant  que davant  
peticions d'indemnitzacions per part dels  titulars de  concessions per deixar 
les parades, se'ls ha  comunicat que l'Ajuntament no es podia fer càrrec d'això, 
per problemes econòmics, assenyalant-se sempre que si al final es pot portar  
endavant  una  remodelació de la  segona  planta  i s'aconsegueixen  els  fons 
adequats de la  Generalitat,  es portarà  endavant, i de fet en l'exercici de l'any 
1995  es van  incrementar les subvencions per a la  dinamització  de l'entorn 
comercial del mercat. 
 
 En aquest moment s'incorpora a la sessió el Regidor del  Grup  
Municipal  del PSC, senyor  José  Luís  Morlanes Galindo. 
 
 A continuació intervé novament el Regidor del  Grup Municipal de 
CiU, senyor Ramon Blanco Lorenzo, per recordar que l'únic que ha demanat 
és que l'Ajuntament  contribueixi a  les  despeses del manteniment de les  
parades  tancades, recordant  que en aquest Ple es debat sobre l'activitat  de 
l'Ajuntament  i no la de la Generalitat, perquè  a  vegades sembla que 
estiguem al Parlament. 
 
 Seguidament  pren  la paraula el Regidor  del  Grup Municipal d'IC-
EV, senyor Ignacio Florez Barrón, per assenyalar  que està convençut que el 
mercat fa anys que  no  té empenta per moltes circumtàncies. Però està 
d'acord en  què s'ha de fer un esforç per cercar solucions, ja que,  es tem que  
amb el temps passi el mateix que amb la  zona  d'avall per la influència de 
l'Eroski. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup  Municipal del PP, senyor 



Amador Rosas Outes, per sol.licitar  que en  les  reunions que es facin amb 
l'Associació  de  Comerciants,  encara que sigui amb caràcter rotatiu,  es  
pugués invitar  els membres de l'oposició en  qualitat  d'observadors, i així 
tenir la informació de primera mà. 
 
 Tot  seguit intervé de nou el President-Delegat  de la  Comissió  
Informativa  de l'Area de  Règim  Interior  i Governació, senyor Antonio 
Balmón Arévalo, per recordar que el  que se sotmet a aprovació en aquest acte 
és  una  altra cosa, manifestant  respecte al debat suscitat, que l'important  és 
que s'han iniciat estudis per intentar  contribuir en les despeses i quan 
estiguin acabats i es tingui el tema clar se n'informarà en la corresponent 
Comissió  Informativa. 
 
 Finalment  intervé el Regidor-Delegat de l'Area  de Treball  i  
Comerç,  senyor Ciriaco  Hidalgo  Salgado,  per assenyalar que, al seu 
entendre, l'òrgan de debat d'aquests temes  és la Comissió Informativa, 
manifestant, pel que  fa referència a la proposta del Sr. Rosas, que allò que no  
es pot  fer  és trencar la democràcia  representativa,  i  els representants són 
els que són. 
 
 
 Després  d'això se sotmeten els punts cinc i sis  a votació,  i són 
aprovats per majoria absoluta  dels  assistents, amb el vot en contra dels 
regidors del Grup  Municipal del PP, senyors Amador Rosas Outes, Mª Isabel  
Espinosa Fernández  i  Francisco Sánchez Granada, i del  regidor  el Regidor  
del Grup Municipal de CiU, senyor Ramon  Blanco  i Lorenzo. 
 
 
 
         
 7.- Adjudicar el contracte de recollida d'escombraries, neteja 
viària i clavegueram. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Règim Interior 
i Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vist  l'expedient  intruït  per  la  contractació, mitjançant concurs, 
de la gestió dels serveis de  recollida d'escombraries, neteja viària i 
clavegueram. 
 
 Atès que durant el període de presentació d'ofertes han formulat les 
seves proposicions les empreses  Concesionària  Barcelonesa,  S.A., Cespa,  
S.A.,  Ferrovial,  S.A., Fomerto  de  Construcciones y Contratas, S.A. Y  FCC  
Medio Ambiente,  S.A.,  Urbaser, S.A. y Agrotec,  S.A.  havent-se procedit  per 



la Mesa de Contractació a l'obertura  de  les pliques el dia 21 de novembre de 
1995, resultant totes  les empreses admeses a la licitació. 
 
 Vista   la  proposta  formulada  per  la  Mesa   de Contractació 
reunida a aquests efectes el passat dia 14  de març,  la qual, previ estudi dels 
informes emesos  pel  Cap del Departament de Serveis i Cap del Departament 
de  Planificació i Comptabilitat, estima que l'oferta més avantatjosa  per  
l'Ajuntament, en haver obtingut la  puntuació  més alta  d'acord  amb els 
criteris objectius  de  qualificació d'ofertes aprovats al Plec de Condicions del 
contracte,  és la  formulada per la Unió Temporal de les empreses  Fomento de 
Construcciones y Contratas, S.A. i FCC Mmedio  Ambiente, S.A. en la seva 
variant 11, que compren la  solució-variant 2 de recollida d'escombraries la 
qual suposa la substitució dels  918 contenidors de plàstic de 1100 litres per  
423  i 121  contenidors  metàlics, sense pintar, de 2'4 i  3'2  m3 
respectivament,  que es recullen amb tres camions de 25  m3 per a recollida 
lateral, amb un pressupost de 141.194.077.- ptes; que compren la solució-
variant 2 de neteja viària que ofereix la mecanització màxima amb quatre 
escombradors RAVO 5002  més el cost addicional pel canvi de personal  amb  
un pressupost  de  216.846.388.- ptes i la solució  bàsica  de clavegueram per 
un pressupost de 23.916.941.- ptes. 
 
 
 Vist així mateix l'informe emès pel Cap del  Departament  de Serveis 
proposant la contractació dels  addicionals 1 i 3 ofertats per Fomento de 
Construcciones y Contratas, S.A. i FCC Medio Ambiente, S.A. pel que fa a la  
recollida d'escombraries, que suposen la pintura dels  contenidors metàlics i la 
conversió dels contenidors de 2'4 m3  en 3'2  m3 amb un cost addicional de 
4.934.080  i  1.670.427.- ptes, respectivament; la contractació de l'addicional 
1  de la  neteja  viària que introdueix  el  servei  d'escombrada individual de 
tarde, amb 3 peons 6 cops/setmana per netejar tres sectors que es consideri 
necessari dotar-los de  doble servei,  amb  un  cost addicional de  11.087.228.-  
ptes  i finalment proposant la deducció 1 de la neteja de clavegueram  
consistent  en fer servir el camió actual i no  un  de nou, amb un cost a deduir 
de 3.019.790.- ptes. 
 
 Atès que, malgrat estant previst l'inici del període de vigència del 
contracte el proper dia 1 d'abril  d'enguany, l'oferta variant de prestació dels 
serveis  proposada,  no pot posar-se en marxa en la data senyalada  
bàsicament per quant el canvi de sistema en la recollida d'escombraries, al 
haver-se optat per la recollida lateral  suposa la  incorporació a la contrata de 
nous camions  i  contenidors,  el subministrament del quals, que no depen  de  
FCC, S.A.  i FCC Medio Ambiente, S.A., està previst pugui  demorar-se fins el 
proper mes de novembre. 
 
 Atès que en conseqüència es fa necessari  prorrogar la  contracta 



actual, establerta amb Compañia  Catalana  de Servicios, S.A. Y FCC, S.A. fins 
i tant no entri en funcionament  el nou servei contractat i com a màxim fins l'1  
de novembre de 1996. 
 
 Aquesta  Comissió  de Règim Interior  i  Governació proposa al Ple 
de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Prorrogar el contracte actual de recollida d'escombraries,  
neteja  viària i clavegueram  adjudicat  a Compañia  Catalana de  Servicios, 
S.A. i FCC,  S.A.  segons acord  plenari de  data 17 de desembre de 1988 fins i  
tant entri  en funcionament el nou servei que en aquests  acords es  contracta  
amb FCC, S.A. i FCC  Medio  Ambiente,  S.A., èssent el període màxim de 
pròrroga fins l'1 de novembre de 1996. 
 
 Segon.-   Adjudicar a Fomento de  Construcciones  y  Contratas,  
S.A.- FCC Medio Ambiente, S.A.,  Unió  Temporal d'Empreses,  el contracte de 
prestació del servei de  recollida  d'escombraries,  neteja viària i clavegueram  
en  la seva  variant 11, amb estricte  subjecció a les  condicions aprovades  i 
oferta de l'adjudicatari, i amb un  pressupost anyal  de 381.957.406.- ptes per 
un període de set  anys  a comptar  de  l'1 de novembre de 1996, per  quant  
ha  estat l'oferta  que ha obtingut la millor puntuació  d'acord  amb els criteris 
de qualificació de les ofertes aprovats segons resulta  acreditat  pels  informes 
de  l'Enginyer  Cap  del Departament de Serveis, Cap del Departament de 
Planificació i  comptabilitat  i  proposta de la  Mesa  de  Contractació 
documents  obrants  tots ells a  l'expedient  administratiu instruït. 
 
 Malgrat restar fixada, en l'1 de novembre, la  data d'inici  de  
vigència  de la  contracta  adjudicada,  podrà adelantar-se  aquest,  a petició 
de  l'adjudicatari,  previ acord expres de l'Ajuntament al respecte. 
 
 Tercer.- Adjudicar, així mateix a Fomento de  Construcciones y 
Contratas, S.A.-FCC Medio Ambiente, S.A.  Unió Temporal d'Empreses: - els 
addicionals 1 i 3 de la recollida  d'escombraries, amb un pressupost anyal de  
4.934.080.- ptes i 1.670.427.- ptes, respectivament. 
 
-  L'addicional  1 de la neteja viària, amb  un  pressupost anyal de 
11.087.228.- ptes. 
 
-  La  deducció 1 de la neteja de  clavegueram  que  suposa deduir un cost de 
3.019.790.- ptes. 
 
 Quart.- Posar l'expedient instruït a disposició  de tots  els  licitadors 
ofertants durant el  termini  de  dos mesos a comptar de la notificació d'aquest 



acord. 
 
 Cinquè.- Fixar la garantia definitiva que haurà  de satisfer el 
contractista, de conformitat a l'article 19 del Plec   de  Condicions  Particulars,  
en  la  quantitat   de 16.000.000.-  ptes.,  en  el termini dels  15  dies  hàbils 
següents, a comptar de la recepció de la present  notificació. De no acomplir-
se aquest requisit, per causes  imputables  a  l'adjudicatari, l'Ajuntament 
declararà  resolt  el contracte. 
 
 Sisè.- Facultar al senyor Alcalde, en Josep  Montilla Aguilera, per a 
la firma de quants documents públics  i privats fossin necessaris per a 
l'execució dels acords  que antecedeixen. 
 
 Setè.-  Retornar les garanties  provissionals  d'un import  de  
8.000.000.-  ptes,  als  licitadors   següents:  Ferrovial, S.A., Urbaser, S.A., 
Arotec, S.A., Concesionaria Barcelonesa, S.A., Cespa, S.A. 
 
 Vuitè.-  Notificar  el present acord  a  l'Area  de Manteniment  i 
Serveis, a la Intervenció Municipal, a  tots els  licitadors  participants  en el 
concurs,  així  com  a l'adjudicatari  qui,  en el mateix acte  la  signatura  del 
contracte, haurà de presentar escriptura pública de  formalització de la Unió 
Temporal, de conformitat amb  l'article 24  de la Llei de Contractes de les 
Administracions  Públiques." 
 
         
         Després  d'una detallada explicació  del  contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa  de l'Area d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i  Serveis, senyor  Antonio Martínez Flor, intervé el Regidor del  
Grup Municipal d'IC-EV, senyor Ignacio Florez Barrón, per assenyalar  que  hi  
ha  hagut un  debat  important  al  voltant d'aquest tema, en el qual el seu 
grup ha pogut  participar, inclosos contactes amb els treballadors de l'empresa  
afectada, que han manifestat la seva inquietud. Estem davant un sistema nou 
que s'ha pogut veure en funcionament en  Barcelona  i que creu que millorarà 
el servei a la ciutat i  que forma  part d'un projecte que va més enllà, en 
incloure  la recollida  selectiva,  la instal.lació  d'una  deixalleria, etc.  per això, 
i encara que potser ells haurien optat  per un  altre  model, estan satisfets tant 
del debat a  que  ha estat sotmès aquest tema com de la solució adoptada. 
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal de CiU, senyor 
Ramon Blanco Lorenzo, per assenyalar que per una  vegada  ha pogut veure 
l'actitud positiva  del  Tinent d'Alcalde, que tant de bo es veiés en el debat de 
tots  els temes, ja que si hagués que puntuar la tasca realitzada pel Regidor-
Delegat de l'Area d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis en aquest tema, 
l'hauria de puntuar amb un deu. 
 



 Tot  seguit intervé el Regidor del  Grup  Municipal del  PP, senyor 
Francisco Sánchez Granada,  per  assenyalar que  després de l'estudi fet sobre 
el tema per la  Comissió Informativa  d'Urbanisme, el seu grup ha vist  factible  
el nou sistema, ja que suposa un pas  endavant. 
 
 Seguidament intervé el senyor Alcalde, José  Montilla  Aguilera,  per 
recordar que es tracta  d'un  contracte molt  important per a la ciutat, el  que 
justifica la  seva pròrroga, i espera que redundi en un bon servei, encara que 
sempre  ha  dit que el problema no  depenia  solament  dels treballadors  i de 
l'empresa que fes el servei, sinó  també de la falta de consciència social. 
 
 Després  d'això se sotmet a votació el dictamen,  i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 En aquest moment s'incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal de CiU, senyor Antoni Cortada i Valls. 
 
 
 
 8.-  Retrotraure al tràmit d'audiència  les  actuacions iniciades 
en l'expedient de resolució de la concessió dels terrenys situats al carrer 
Albert Einstein,  destinats a la construcció d'un hotel. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Règim Interior 
i Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vist  que el Ple de l'Ajuntament, en sessió  celebrada  el dia 26 
d'octubre de 1995, va desestimar, en  base als atesos que figuren a l'esmentat 
acord, les al.legacions formulades per Camping Salou, S.L., en el tràmit  
d'audiència  atorgat  a la societat  per l'acord plenari de  26  de maig  de 1995, 
que va declarar resolt el contracte  concessional  atorgat  a l'esmentada 
societat respecte  dels  terrenys  de propietat municipal de 3.500 m²  de  
superfície, situats  al  carrer Albert Einstein d'aquesta  ciutat,  amb destí  a  la 
construcció d'un hotel, per  incompliment  del termini  del que disposava la 
concessionària per a  l'inici de les obres. 
 
 Vist, així mateix que, l'esmentat acord va  decidir sol.licitar  informe 
de la  Comissió Jurídica Assessora  de la Generalitat de Catalunya en relació a 
la resolució de la  concessió  esmentada, deixant en suspens l'executivitat  de 
l'acord  de  resolució  fins  i  tant  s'emetés   l'informe sol.licitat i es prengués 
acord municipal al respecte. 
 



 Atès que el 4 de març d'enguany va tenir entrada en aquest 
Ajuntament, el dictamen 32/96 de la Comissió Jurídica  Assessora de 8 de 
febrer, el qual, en base  als  raonaments  jurídics  continguts  al mateix,  no  
compartint  el procediment seguit per l'Ajuntament per a la resolució  del 
contracte,  conclou la necessitat de revocar  la  resolució adoptada  per  tal 
d'iniciar un nou procediment  relatiu  a l'extinció del contracte. 
 
 Atès que els antecedents de fet en què basa l'Ajuntament la incoació 
del procediment administratiu de resolució són els següents: 
 
 
 El Ple de l'Ajuntament, en sessió celebrada el  dia 9  de  desembre  
de 1992, va acordar  adjudicar  a  Camping Salou,  S.L. la concessió 
administrativa dels  terrenys  de propietat municipal, de 3.500 m² de 
superfície, situats  al carrer  Albert  Einstein d'aquesta ciutat, amb destí  a  la 
construcció  d'un  hotel, amb subjecció  a  les  condicions contingudes  al  Plec 
aprovat en sessió plenària de  30  de setembre de 1992. 
 
 El  dia 2 de febrer de 1993, Camping Salou, S.L.  i aquest  
Ajuntament  varen,  formalitzar  la  concessió   en document  administratiu, al 
qual, juntament amb el Plec  de Condicions aprovat per regir la concessió, i 
que figura com annex núm. 2 del contracte, varen donar conformitat ambdues 
parts,  mitjançant les seves firmes que figuren al peu  del document  de  
concessió, comprometent-se  al  seu  estricte compliment. 
 
 La  clàusula  8ª de l'esmentat Plec  de  Condicions relativa a 
obligacions del concessionari, en el seu apartat 2 estableix, que és obligació 
del concessionari iniciar les obres  de construcció de l'Hotel en el termini  
màxim  d'un any  a comptar des de l'aprovació definitiva del  projecte, havent  
de  finalitzar aquestes en el termini que  fixi  la corresponent llicència d'obres. 
 
 La  Comissió de Govern, de data 9 de març de  1993, va  atorgar  a 
Camping Salou,  S.L.  llicència  urbanística municipal d'obres majors per a la 
construcció d'un  edifici hoteler de planta baixa i 3 plantes pis, amb 83 
habitacions dobles de dos llits i 3 habitacions dobles d'un llit, a  la finca  del  
carrer  Albert  Einstein  a  47m.  de  l'Avgda. Maresme,   segons  projecte  amb  
visat   col.legial   núm. 93000764. 
 
 El  termini que es fixava en l'esmentada  llicència per  a  la iniciació 
de les obres era de  conformitat  així mateix amb l'establert pel Plec de 
Condicions d'un any. 
 
 El 3 de maig de 1994, el senyor Alcalde va requerir a  Camping 
Salou, S.L., a fi de què donés compliment a  les condicions sota les que va 
atorgar-se la concessió,  recordant-li,  en especial, l'obligació d'inici de les 



obres  de construcció  de  l'hotel  en el termini màxim  d'un  any  a comptar  
de  la concessió de la llicència  d'obres,  essent l'incompliment  d'aquesta 
obligació motiu d'extinció de  la concessió,  de  conformitat  amb l'article 12  
de  Plec  de Condicions  i amb les conseqüències que  d'aquesta  podrien 
derivar-se, també de conformitat a l'esmentat article. 
 
 La Comissió de Govern de 27 de juliol de 1994, a la vista  de la 
sol.licitud de pròrroga formulada per  Camping Salou, S.L. de la llicència 
urbanística núm. 15/93 atorgada per  la  Comissió de Govern de 9 de març de 
1993 per  a  la construcció  d'un  hotel,  va concedir a  la  Societat  una 
pròrroga de sis mesos per a l'inici de les obres,  comptats a partir del 4 
d'octubre de 1994. 
 
 El  4 d'abril de 1995 va finalitzar el  termini  de pròrroga  atorgat  
per a l'inici de les  obres  sense  que, segons  consta en informe de Cap de la 
Guàrdia Urbana de  9 de maig de 1995, s'hagin iniciat les mateixes. 
 
 L'informe  de l'Arquitecte Municipal de data 26  de març d'enguany, 
confirma aquest extrem. 
 
 Atès  el  contingut de la clàusula 12 del  Plec  de Condicions  
aprovat, en especial els seus apartats 3  i  8, que  estableixen  l'extinció del 
dret concessional,  si  es produeix  l'incompliment del termini estipulat en  el  
Plec per a la realització de les obres, així com, si es produeix qualsevol  
incompliment de les clàusules del Plec o de  les que  es  continguin en el 
document de formalització  de  la concessió.   
 
 Atès,   així  mateix,  que  l'últim   paràgraf   de l'esmentada clàusula 
12, estableix que l'extinció del  dret concessional, amb o sense pèrdua de la 
fiança, es  produirà sense  perjudici de la indemnització que, a favor  d'una  o 
altra part, siguin procedents i portarà aparellada, en  tot cas, la reversió dels 
béns a favor de l'Ajuntament. 
 
 A  la  vista de l'exposat, es proposa,  al  Ple  de l'Ajuntament, 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-   Revocar, de conformitat a l'article  105 de  la Llei de 
Règim Jurídic de les Administracions  Públiques i Procediment Administratiu 
Comú, els acords  plenaris de  data 26 de maig i 26 d'octubre de 1995, 
relatius  a  la resolució  de la concessió atorgada a Camping  Salou,  S.L. per a 
la construcció d'un hotel. 
 
 Segon.- Incoar procediment administratiu de resolució  del 



contracte concessional atorgat a favor de  Camping Salou,  S.L.  el 2 de febrer 
de 1993, pel  que  l'esmentada societat va resultar adjudicatària de la 
concessió administrativa dels terrenys, de propietat municipal, de 3.500  m² 
de superfície, situats al carrer Albert Einstein  d'aquesta ciutat,  amb destí a la 
construcció d'un hotel,  essent  la causa de la incoació de l'expedient 
resolutori, l'incompliment del termini, del que, per a la iniciació de les  obres 
de construcció de l'hotel, disposava la societat  adjudicatària  Camping Salou, 
S.L., el qual, de conformitat amb  la clàusula vuitena apartat 2) del Plec de 
Condicions i acords de la Comissió de Govern de dates 9 de març de 1993 i 27 
de juliol  de  1994, restava fixat com a màxim fins el  dia  4 d'abril  de 1995, i 
essent que en la data actual les  obres encara  no han començat, i tot això com 
a  conseqüència  de l'aplicació de la clàusula 12, apartats 3 i 8 de l'esmentat 
Plec de Condicions regulador de la concessió. 
 
 Tercer.-  Donar audiència a Camping Salou, S.L.,  a fi  que en el 
termini dels 10 dies següents a  la  recepció d'aquest  acord,  formuli les  
al.legacions,  presenti  els documents  i justificacions i proposi la prova  que  
estimi convenient al seu dret, tot això, als efectes de  l'article 84  de  la  Llei de 
Règim Jurídic  de  les  Administracions Públiques i Procediment Administratiu 
Comú." 
 
 
         Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt feta per la 
Secretària General, senyora Carmen  Alonso Higuera, intervé el senyor 
Alcalde, José Montilla Aguilera, per assenyalar que en qualsevol cas es tracta 
d'un  informe no  vinculant de la Comissió Jurídica Assessora,  però  que 
l'Ajuntament vol tenir en compte. 
 
 
 Després  d'això se sotmet a votació el dictamen,  i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
         
 9.- Atorgar a la Societat Privada Municipal d'Aparcaments de 
Cornellà de Llobregat, S.A. (SOMAPSA) la concessió  de  l'ús privatiu dels 
terrenys necessaris  per  a  la construcció d'un pàrquing a la plaça de 
Galícia. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Règim Interior 
i Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Tenint prevista, aquest Ajuntament, la construcció i explotació d' 



un nou aparcament soterrani en els terrenys municipals ubicats al subsòl de 
la Plaça Galícia, entre els carrers Cristòfor Llarguès, Buri i Campfaso, 
mitjançant  la Societat  Privada Municipal d' Aparcaments de  Cornellà  de 
Llobregat,  Societat Anònima (S.O.M.A.P.S.A.),  constituida el  4 d'octubre de 
1984 per assumir la gestió  directa  del servei d'aparcament, municipalitzat 
per acord plenari de 28 d'octubre de 1983, que va resoldre adoptar la 
modalidad  de gestió directa com a forma de prestació del mateix  mitjançant  
la  creació  de l'esmentada  Societat  Municipal,  la finalitat primordial de la 
qual és la de promoure la  construcció  de locals i edificis i acondicionar  
espais,  així com  explotar-los   directa o indirectament,  amb  destí  a 
l'estacionament de tot tipus de vehicles. 
 
   Aquesta  Comissió de Règim Interior  i  Governació, proposa al Ple 
l'adopció dels següents  
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Establir un nou servei d'aparcament  soterrani  en  els 
terrenys municipals ubicats al subsò  de  la Plaça Galícia, entre els carrers 
Cristòfor Llarguès, Buri i Campfaso,   utilitzant  la forma de gestió  directa  
com  a modalitat de prestació del servei, que assumirà la Societat Privada  
Municipal d'Aparcaments de Cornellà de  Llobregat, Societat Anónima., 
(S.O.M.A.P.S.A.) constituida a l'efecte. 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Jurídiques  i Econòmic-
Administratives  que ha de regir la  concessió  de l'ús  privatiu dels terrenys 
municipals afectes  al  servei públic  d'aparcament, per l'execució de les obres 
de  construcció de l'esmentat aparcament soterrani. 
 
 Tercer.-  Adjudicar la concessió de  l'ús  privatiu dels terrenys 
municipals afectes al servei públic d'aparcament,  a  que fa referència l'article 
57 del  Reglament  de Patrimoni dels Ens Locals, a la Societat Privada  
Municipal d'Aparcaments  de Cornellà de Llobregat, Societat  Anònima. 
(S.O.M.A.P.S.A.) per l'execució de les obres de construcció de l'esmentat 
aparcament. 
 
 Quart.-  Aprovar el Reglament de Règim Interior  de la Comunitat 
d'Usuaris de l'esmentat aparcament, que  haurà de  regular les relacions entre 
els futurs usuaris  de  les distintes places d'aparcament així com les normes 
d'utilització dels trasters construïts a l'interior del mateix,  de forma que els 
usuaris, de  conformitat amb allò que disposa la  Llei de Propietat Horitzontal, 
restaran constituïts  en Comunitat,   amb  drets  i obligacions,  órgans  propis  
de Govern  i Administració i regulació pròpia de l'ús  de  les diferents places 
d'aparcament i trasters. 
 



 Cinquè.- Notificar el present acord  a la  Societat Privada Municipal 
d'Aparcaments (SOMAPSA)  i al Departament d'Urbanisme i Obres,  i la 
Intervenció Municipal." 
 
         
         Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió  Informativa de  l'Area de Règim Interior i 
Governació,  senyor  Antonio Balmón  Arévalo,  se  sotmet a votació el  
dictamen,  i  és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 10.-  Complementar  l'acord plenari de data  13  de gener  de  
1993, que va encarregar a  la  Societat  Privada Municipal  d'Aparcaments  
de Cornellà  de  Llobregat,  S.A. (SOMAPSA) l'execució del projecte d'obres 
denominat "Centre Social  Moritz", en base al procediment de  gestió  
directa previst per la Llei 7/1985 de 2 d'abril. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Règim Interior 
i Governació, que textualment diu: 
 
 
 "El Ple Municipal, en sessió celebrada el dia 13 de gener de 1993, va 
aprovar el conveni regulador de la cessió del  dret  d'edificació sobre la finca  
situada  al  carrer Mossèn Andreu, denominada "Can Moritz", així com els  
mecanismes de finançament de la construcció total de  l'equipament  i  així 
mateix va encarregar  a  SOMAPSA,  l'execució total  del projecte de les obres 
"Centre Social Moritz"  el pressupost total de les quals era de 584.103.997.- 
ptes  en base  al procediment de gestió directa previst a  l'article 86. 3 c) de la 
Llei 7/1985 de 2 d'abril, Reguladora de  les Bases del Règim Local. 
 
 El  29  de febrer d'enguany, el  Ple  Municipal  va aprovar,  
inicialment,  el projecte  complementari  de  les obres de primer establiment de 
l'edifici d'equipaments  Can Moritz, dotat amb un pressupost de 115.778.056.- 
ptes  així com  l'annex  complementari  de  mobiliari  de   pressupost 
68.361.389.- ptes. 
 
 Atès  que  el  conveni  urbanístic  subscrit  entre SOMAPSA i 
l'Ajuntament l'1 d'abril de 1993, en el seu pacte quart,  conté el compromís de 
SOMAPSA d'executar les  obres de  construcció  del projecte municipal  
denominat  "Centre Social Moritz", d'acord amb el projecte d'obres que  figura 
com annex al mateix conveni que fou aprovat pel Consell  de l'Institut  
Municipal de Promoció Urbanística de  Cornellà, en sessió celebrada el dia 
disset de novembre de 1992. 
 



 Atesa l'aprovació del projecte complementari a  què s'ha  fet 
referència, la qual cosa suposa d'una part  l'ampliació  de  l'encàrrec fet a 
SOMAPSA  respecte  l'execució d'aquelles  obres i subministraments que 
resultin del  projecte  complementari,  i d'una altra part  l'assumpció  per part  
de  SOMAPSA  de l'obligació d'executar  les  obres  i subministraments 
complementaris aprovats. 
 
 Aquesta  Comissió  de Règim Interior  i  Governació proposa al Ple 
de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Ampliar  l'encàrrec  fet  a  SOMAPSA  per l'acord plenari 
de data 13 de gener de 1993,  materialitzat en  el conveni urbànistic subscrit 
entre ambdues parts  l'1 d'abril de 1993, per l'execució del projecte d'obres  
denominat  Centre  Social Moritz, a aquelles  altres  obres  de primer 
establiment i subministrament de mobiliari compresos en el projecte 
complementari d'obres i mobiliari de  l'edifici d'equipaments Can Moritz 
aprovat inicialment en sessió plenària  celebrada el 29 de febrer de 1996, dotat  
amb  un pressupost  de  115.778.056.-  ptes  i  68.361.389.-  ptes, 
respectivament. 
 
 Segon.- Complementar en conseqüència la clàusula  4 del conveni 
urbanístic d'1 d'abril de 1993 en el sentit  de fer  extensiu el compromís de 
SOMAPSA a l'execució, al  seu càrrec, de les obres i subministrament de 
mobiliari compresos en el projecte complementari a què s'ha fet referència. 
 
 Tercer.- Notificar a SOMAPSA, al Departament  d'Urbanisme i a la 
Intervenció Municipal." 
 
 
         Després  d'una detallada explicació  del  contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa  de  l'Area  de Règim Interior  i  
Governació,  senyor Antonio  Balmón  Arévalo, intervé el senyor  Alcalde,  José 
Montilla  Aguilera,  per  assenyalar  que  la   inauguració d'aquest centre es 
farà la diada de Sant Jordi. 
 
 Després  d'això se sotmet a votació el dictamen,  i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
         
 11.- Autoritzar la cessió dels drets derivats de la concessió 
administrativa de la tenda exterior número 2  del Mercat Municipal 



Marsans. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Règim Interior 
i Governació, que textualment diu: 
 
 "Vista  la  petició de la senyora  Tomasa  Mendieta González  titular  
de la concesió administrativa  de  l'ús, gaudiment  i  explotació de la botiga 
exterior núm.  2  del Mercat  Municipal Marsans, segons acord plenari de data  
21 de  març de 1991, ratificada per la sol.licitut del  senyor Félix Balboa 
Sebastian espos de la senyora Mendieta, a  qui la sentència núm. 209 del 
Jutjat de primera Instància  núm. 2  de  Cornellà va atribuir la titularitat  de  
la  botiga, mitjançant  les  quals sol.liciten  que  aquest  Ajuntament autoritzi  
la cessió dels drets i obligacions dimanants  de la concessió a favor de la 
senyora Encarna Ramírez  Ortega, qui també manifesta trovar-se interessada 
en ser titular de la concessió.   
 
 Vist el Plec de Condicions regulador de la  concessió atorgada, en 
especial l' article 17 relatiu a cessió de drets, així com els informes del Cap del 
Departament  d'Activitats i Ordenances del Tresorer Accidental i del Cap del 
Departament de Contractació-Patrimoni dels que resulta  que no existeix 
inconvenient en autoritzar la cessió solicitada a  favor de la senyora Encarna 
Ramírez Ortega així  com  en procedir a la devolució de la garantia constituïda 
a  favor de la senyora Tomasa Mendieta González. 
 
 Aquesta  Comissió Informativa de Règim  Interior  i Governació, 
proposa al Ple l'adopció dels següents  
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Autoritzar  la cessió dels drets i obligacions  derivades  de 
la concessió administrativa  de  l'ús, gaudiment  i  explotació de la botiga 
exterior núm.  2  del Mercat  Municipal  Marsans, a favor de la  senyora  
Encarna Ramírez  Ortega per a la venda de roba texana, previ  pagament  del 
preu corresponent a la cessió, establert  en  les Ordenances Fiscals vigent, que 
ascendeix a la quantitat  de 214.540,- pessetes.  
 
 Segon.-   Fixar la fiança definitiva que  haurà  de constituir  la 
senyora Encarna Ramírez Ortega, com  a  cessionària  de  la botiga núm. 2, en 
la quantitat  de  34.000 ptes, les quals haurà d'ingressar en la Tresoreria  
Municipal  en  el termini dels 15 dies següents a  contar  de  la recepció de la 
present notificació. 
 
 Tercer.- Retornar a  la senyora Tomasa Mendieta  la fiança d'import 
34.000,- ptes constituïda per ella mateixa, com  a adjudicatària de la 
concessió de la botiga  núm.  2, del Mercat Municipal Marsans,  en virtud 



d'acord plenari de data 21 de març de 1991, una vegada formalitzada la  
cessió dels  drets concessionals. 
 
 Quart.-  Facultar al senyor Alcalde Josep  Montilla Aguilera per a la 
firma de quants documents fossin necessaris per a l'execució dels acords que 
antecedeixen.    
         
 Cinquè.-  Notificar  els presents acords  a  Tomasa Mendieta 
González, Félix Balboa Sebastián, Encarna  Ramírez Ortega, al Departament 
d'Activitats, al Director del Mercat Marsans i a la Intervenció Municipal." 
 
 
         Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió  Informativa de  l'Area de Règim Interior i 
Governació,  senyor  Antonio Balmón  Arévalo,  se  sotmet a votació el  
dictamen,  i  és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
         

PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA 
DE PLANIFICACIO, ECONOMIA I HISENDA 

 
 
 12.-  Aprovació  de l'expedient de  modificació  de crèdit  núm. 
6/96, per crèdit extraordinari i suplement  de crèdit finançat amb major 
previsió d'ingressos i  aplicació del romanent de Tresoreria. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Planificació, 
Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'expedient de reconeixement de crèdit número 1/96 de les 
Areas de Règim Interior i Governació;  Urbanisme, Obres, Manteniment i 
Serveis; Planificació, Economia  i Hisenda i Treball i Comerç, que correspon a 
factures  d'exercicis  anteriors  per  un import  total  de  16.530.614'- 
pessetes. 
 
 Vist el projecte d'ampliació del Cementiri  Municipal,  consistent  en 
la construcció de 301  nínxols  i  210 columbaris  per  a  cendres, amb  un  
pressupost  total  de 42.755.905'- pessetes. 
 
 Vist  el  projecte  d'equipament  i  mobiliari  del Centre   Cultural  
Moritz,  amb  un  pressupost  total   de 68.361.389'- pessetes. 
 



 Vist  el projecte complementari de  la  construcció del Centre 
Cultural Moritz, per un import de  115.778.056'- pessetes. 
 
 Vista la factura presentada amb motiu del viatge  a Bòsnia-
Herzegovina, per un import de 1.090.400'-  pessetes, la  qual  no  disposava de  
consignació  pressupostària  en l'exercici 1996. 
 
 Vista  la  liquidació presentada per l'IME  amb  un romanent de 
tresoreria positiu de 63.607.073'- pessetes. 
 
 Atès que és voluntat d'aquest Ajuntament que aquest romanent 
financiï inversions en edificis escolars i escoles bressol  i també, que serveixi 
per finançar  una  aportació complementària  per  majors costos de l'Escola  
de  Música, dels inicialment previstos en el Pressupost 1996. 
 
 Atès  que és voluntat de la Ponència de  Planificació,  Economia i 
Hisenda, amb motiu de la centralització  i gestió  de  la tresoreria de les  
empreses  municipals,  de realitzar  una transferència de crèdits entre les  
partides de  capital  i  de funcionament de les  aportacions  a  les esmentades  
empreses, per un import de 15.000.000'-  pessetes. 
 
 Vista la petició del Departament de Cultura de data 19/3/96  per  
l'habilitació de  crèdit  extraordinari,  amb motiu de la contractació de 
personal laboral eventual  pels diferents  programes d'activitats (Festival  de  
Pallassos, Corpus,  etc.), per un import de 2.450.000'-  pessetes  amb càrrec  a 
baixes per anul.lació de crèdits de les  partides dels programes de Corpus i 
Festival de Pallassos. 
 
 Atès  el que estableix l'article 158.1 de  la  Llei 39/1988,  
Reguladora de les Hisendes Locals i l'article  35 del R.D. 500/1990, de 20 
d'abril. 
 Atès el que estableixen els articles 14 i 15 de les Bases d'Execució 
del Pressupost per a 1996. 
 
 Atès  el  que estableix l'article 16 de  les  Bases d'Execució del 
Pressupost per a 1996. 
 
 Vist l'informe favorable de l'Interventor General. 
 
 El Ponent de la Comissió de Planificació,  Economia i Hisenda, vist 
el dictamen favorable de l'esmentada Comissió, proposa al Ple l'adopció  dels 
següents 
 

A C O R D S 
 



 Primer.-  Aprovar  l'expedient  de  modificació  de crèdits número 
6/96 per crèdit extraordinari i suplement de crèdit finançat amb majors 
ingressos i aplicació del  romanent de Tresoreria segons el següent detall: 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
 
                                                                Previsió                                           Previsió 
Partida          Descripció                         Inicial          Altes          Baixes           Final 
 
71.87001       Rom.tres.supl.crèdit                          0       23.361.389          ---          23.361.389 
71.76100       Diputació BCN/Equip.Moritz             0       25.000.000          ---          25.000.000 
71.74100       SOMAPSA/Moritz                              0      100.000.000         ---        100.000.000 
71.87000       Rom.tres.crèdit extraordinari             0       75.064.575          ---          75.064.575 
                                                           --------------------------- 
               TOTAL .............................................               223.425.964 
               ========================================================== 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
                                                      Consignació                                     Consignació 
Partida             Descripció                         Inicial          Altes          Baixes           Final 
 
74.800.41000   IME                          144.816.682          ----        63.607.073     81.209.609 
74.800.41001   Aport.compl.IME/Esc.Música           0      1.944.007         ----           1.944.007 
51.422.6320100 Ref.edificis escolars        35.000.000     53.663.086        ----          88.663.086 
51.422.6320101 Ref.escoles bressol           5.000.000       7.999.980         ----         12.999.980 
51.443.60105   Constr.nínxols i columbaris             0     42.755.905         ----         42.755.905 
51.451.62500   Equip.i mob.Centre Moritz 20.000.000    48.361.389         ----         68.361.389 
74.800.74003   SOMAPSA/Moritz                            0    115.778.056         ----       115.778.056 
11.111.48934   Transf.coop.i desenvolup 14.700.000         ----            1.090.400      13.609.600 
11.111.22300   Transports                                     0         1.090.400         ----            1.090.400 
23.121.22205   Franqueig (CR)                               0         2.216.992         ----            2.216.992 
23.121.22401   Assegurances (CR)                          0        2.469.601         ----             2.469.601 
23.121.2200302 Despeses fotocopiadora (CR)         0           217.848         ----                217.848 
23.121.21305   Conservació centraleta (CR)            0             14.226         ----                 14.226 
23.121.21306   Mant.i rep.fotocopiadora (CR)         0           294.623         ----               294.623 
25.222.21000   Senyalització (CR)                           0            32.720         ----                 32.720 
25.222.21306   Mant.i rep.fotocopiadora (CR)         0            45.888         ----                 45.888 
25.222.21401   Reparació vehicles (CR)                  0           505.381         ----               505.381 
25.222.22737   C.P.S./Grúa (CR)                           0           578.711         ----               578.711 
27.121.2200102 Llibres,publicacions (CR)              0            28.860         ----                 28.860 
28.121.21306   Mant.i rep.fotocopiadora (CR)         0            51.371         ----                 51.371 
51.432.2200002 Mat.oficina no invent. (CR)           0            24.942         ----                 24.942 
51.432.2260509 Despeses diverses (CR)                0           323.323         ----               323.323 
52.431.21305   Rep.calef.i aire condic. (CR)           0           278.471         ----               278.471 
52.431.2210202 Subm.gas edificis (CR)                0             26.961         ----                 26.961 
52.432.21307   Reparació semàfors (CR)               0           875.489         ----               875.489 
52.432.21305   Col.lisions (CR)                             0       2.100.389         ----             2.100.389 
52.442.2260204 Publicitat/Serveis (CR)               0            40.020         ----                  40.020 
53.431.21202   Conservació edificis (CR)              0       1.284.703         ----             1.284.703 
53.431.2210802 Productes neteja (CR)                 0         160.358         ----                 160.358 



53.432.2211004 Subm.mat.jardineria (CR)           0       1.912.725         ----             1.912.725 
53.434.21306   Mant.i rep.fotocopiadora (CR)       0              2.709         ----                    2.709 
53.452.21305   Rep.instal.lac.esportives (CR)       0          626.400         ----                626.400 
53.511.21003   Rep.vies públiques (CR)               0        1.914.898         ----            1.914.898 
71.611.2200002 Mat.oficina no invent. (CR)         0            33.756         ----                 33.756 
71.611.2200102 Llibres,publicacions (CR)            0            96.961         ----                 96.961 
71.611.2200302 Despeses fotocopiadora (CR)       0            21.575         ----                 21.575 
71.611.2260509 Despeses diverses (CR)               0            49.632         ----                 49.632 
71.611.62502   Mobiliari Hisenda (CR)                 0            15.972         ----                 15.972 
91.622.2260509 Desp.diverses/Comerç (CR)       0          285.109         ----                285.109 
74.800.44000   Empreses municipals   60.000.000     15.000.000         ----           75.000.000 
74.800.74001   Transf.capital emp.mp.15.000.000          ----            15.000.000                  0 
61.451.2260701 Corpus'96                    19.845.000          ----            1.150.000  18.695.000 
61.451.2260703 Festival Pallassos         23.000.000          ----            1.300.000   21.700.000 
21.313.1600001 Quotes Seguretat Soc. 424.971.638         638.098         ----       425.609.736 
21.451.13100   Lab.event./Cultura                    0           1.811.902         ----           1.811.902 
                                                               ------------------------------------- 
               TOTAL ............................          305.573.437     82.147.473 

  ===================================================================== 
 
 
 Segon.-  Exposar al públic el present acord en  els termes  
establerts en l'art. 150 de la Llei 39/1988, de  28 de desembre, Reguladora de 
les Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s'entendrà definitiu,  si en  el  termini  
d'exposició pública no  hi  ha  reclamació contra el mateix." 
 
 
 Després  d'una detallada explicació  del  contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda,  senyor Ramon  Salabert  Parramon,  intervé el  Portaveu  
del  Grup Municipal  de CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, per  preguntar 
quina duració té la concessió dels ninxols,  contestant  sobre  això  la 
Secretària  General,  senyora  Carmen Alonso Higuera, que creu recordar que 
vint anys. 
 
 Després  d'això se sotmet a votació el dictamen,  i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
         
 
 
 13.- Aprovació de l'expedient d'Intervenció número 
2/96  de modificació de crèdits per baixes de  la  previsió d'ingressos i 
aplicació del romanent de Tresoreria. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Planificació, 



Economia i Hisenda, que textualment diu: 
 
 
 "Vist  l'expedient  de modificació número  1/96  de l'Institut 
Municipal d'Educació, aprovat mitjançant Resolució de la Presidència número 
51/96 de data 15/3/96. 
 
 Vist  que l'import del Romanent de  Tresoreria  corresponent a la 
liquidació de l'exercici de 1995 de  l'Institut  Municipal d'Educació és d'un 
import de  63.607.073'- pessetes. 
 
 Atès que s'incoa expedient de modificació de crèdit a  l'Ajuntament a 
fi de finançar en menys transferències  a l'IME, crèdits extraordinaris de 
l'Ajuntament per un import de  63.607.073'- pessetes, destinats a obres i  
reparacions en els col.legis i escoles bressol. 
 
 Atès  que  la forma que es creu més  adient  i  que generi  menys  
documentació complint-se  els  principis  de celeritat i eficàcia creiem que és la 
que es proposa. 
 
 El Ponent de la Comissió de Planificació,  Economia i Hisenda, vist 
l'informe de l'Interventor General, proposa al Ple l'adopció del següent  
 

A C O R D 
 
 Primer.- Aprovar l'expedient  número 1/96 de l'Institut  Municipal 
d'Educació, de modificació de crèdits  per baixes de la previsió d'ingressos i 
aplicació del  romanent de Tresoreria que es proposa segons el següent detall: 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
    
                                                      Previsió                                            Previsió 
Partida          Descripció                              Inicial          Altes          Baixes           Final 
 
49.400.00      Transf. Ajuntament           141.220.940             ---         63.607.073    77.613.867 
49.870.00      Romanent Tresoreria                   0            63.607.073           ----         63.607.073 
 
 
 Segon.-  Exposar al públic el present acord en  els termes  
establerts en l'art. 150 de la Llei 39/1988, de  28 de desembre, Reguladora de 
les Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s'entendrà definitiu,  si en  el  termini  
d'exposició pública no  hi  ha  reclamació contra el mateix." 
 



 
 Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió  Informativa de l'Area de Planificació, 
Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert  Parramon, se sotmet a votació el 
dictamen,  i  és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIO INFORMATIVA 
D'URBANISME, OBRES, MANTENIMENT I SERVEIS 

 
 
 Arribant  a aquest punt, el Sr. Alcalde fa  constar que els punts 
catorze i quinze es debatran conjuntament. 
 
 Es llegeixen els dictàmens de la Comissió  Informativa  
d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis,  que  textualmen diuen: 
 
 
 14.-  Aprovació inicial de la  Modificació  puntual del Pla 
General Metropolità 1976 al Sector Alps de Cornellà de  Llobregat, a 
l'àmbit limitat per l'avinguda Alps,  prolongació carretera del Prat, carrer 
Mossèn Cinto Verdaguer, carrer  Josep  Cuxart, carrer Vicenç  Llivina  i  
carretera d'Esplugues. 
 
 "Vist  l'expedient instruït per a l'aprovació  inicial de la Modificació 
del PGM-76 al Sector Alps de  Cornellà  de Llobregat, a l'àmbit limitat per  
l'Avinguda  Alps, perllongació  Carretera  del  Prat,  carrers  Mossèn  Cinto 
Verdaguer,  Josep Cuxart, Vicenç Llivina i Carretera  d'Esplugues.   
 
 Atès que s'ha complert el tràmit d'exposició pública  dels  criteris 
previs al  planejament, establerts  en  l'article  125 del Reglament de 
Planejament  Urbanístic,  i que  durant aquest termini, s'han presentat deu 
escrits  de suggeriments que han estat informats pel redactor del Pla i per 
l'Arquitecta Municipal, de forma independent. 
 
 Atès  que  els escrits han  estat  presentats  pels senyors Amador 
Rosas Outes, Miguel Closa Fernández, Eulalia Closa  Fernández, Miguel Pérez 
Castellón, José  Morer  Busquets  i  Maria Mercedes Badia  Mayol,  Federico  
Freijomil Méndez  i  Inmobiliaria Germon, Rafael González  Sánchez  i Maria  
Padrós Hermosilla, Joaquim Saleta Figueras i  Carmen Viñeglas  Calderón, 
Rosario Majoral Guardia i Josep  Pastor Majoral,  i Rosario Majoral Guardia, i 
que de les  al.legacions esmentades procedeix estimar:  
 



 A)  A  Miguel Pérez Castellón, la  modificació  del valor  cadastral 
atribuit, per tal com el valor que  figura no  és el del sòl més l'edificació sinó 
només el  del  sòl, extrem  que  per  altra banda que es  reconeix  a  l'estudi 
econòmic.  Aquesta  estimació s'incorpora en el  sentit  de reconeixer  
l'existència  de l'edificació a efectes  de  la seva  futura  voloració.  Pel que fa a  
la  sol.licitud  de rectificació  de  dades superficials de la seva  finca,  es 
desestima  per considerar que en aquest moment només  tenen un interès 
relatiu, exclussivament informatiu, essent en el moment  de la redacció del 
projecte de reparcel.lació  quan es decideixi amb tota certesa, les 
característiques  superficials i jurídiques de cada finca. 
 
 B)  A  José Morer Busquets i Maria  Mercedes  Badia Mayol, la 
modificació per tal com el valor que figura no és el del sòl més l'edificació, sinó 
només el del sòl,  extrem que per altra banda es reconeix a l'estudi econòmic. 
Aquesta estimació s'incorpora en el sentit de reconeixer l'existència de 
l'edificació a efectes de la seva futura  valoració.  Pel que fa a la sol.licitud de 
rectificació de  dades superficials de la seva finca, es desestima per  considerar 
que  en aquest moment només tenen un interès  relatiu,  exclussivament 
informatiu, essent en el moment de la redacció del  projecte de reparcel.lació 
quan es decideixi amb  tota certesa, les característiques superficials i 
jurídiques  de cada finca. 
 
 C)  A Federico Freijomil i Inmobiliaria  Germon  la modificació  per 
tal com el valor que figura no és  el  del sòl més l'edificació, sinó només el del 
sòl, extrem que per altra banda es reconeix a l'estudi econòmic. Aquesta  
estimació  s'incorpora en el sentit de reconeixer  l'existència de l'edificació a 
efectes de la seva futura valoració.  Pel que  fa a la sol.licitud de rectificació de 
dades  superficials de la seva finca, es desestima per considerar que  en 
aquest  moment només tenen un interès relatiu,  exclussivament  informatiu,  
essent en el moment de la  redacció  del projecte  de  reparcel.lació  quan es  
decideixi  amb  tota certesa, les característiques superficials i jurídiques  de 
cada  finca. Per últim no s'estima la al.legació  sobre  la diferent  titularitat de 
la finca perquè no s'ha  acreditat fefaentment aquest extrem. 
 
 D) A Rafael González Sánchez i Maria Padrós  Hermosilla, Joaquim 
Saleta Figueras i Carmen Viñeglas  Calderon, Rosario  Majoral Guardia i Josep 
Pastor Majoral  i  Rosario Majoral  Guardia  la modificació per tal com el  valor  
que figura no és el del sòl més l'edificació, sinó només el del sòl,  extrem  que 
per altra banda es  reconeix  a  l'estudi econòmic.  Aquesta  estimació 
s'incorpora en el  sentit  de reconeixer  l'existència  de l'edificació a efectes  de  
la seva  futura  valoració.  Pel que fa a  la  sol.licitud  de rectificació  de  dades 
superficials de la seva  finca,  es desestima  per considerar que en aquest 
moment només  tenen un interès relatiu, exclussivament informatiu, essent en 
el moment  de la redacció del projecte de reparcel.lació  quan es decideixi amb 
tota certesa, les característiques  superficials i jurídiques de cada finca. Pel 



que fa a la modificació demanada sobre la titularitat de la finca núm. 11  de 
Concepción Sánchez García, s'estima inscribint-la a nom  de "Comunitat de 
Propietaris". 
 
 Les  al.legacions  del  Srs.  Amador  Rosas  Outes, Miquel  Closa  
Fernández  i  Eulàlia  Closa  Fernàndez   es desestimen   en  quant  s'oposen  
al  projecte  per   raons d'oportunitat,  i  en  base  als  criteris  explicats   als 
informes. 
 
 Vist l'informe emès per l'arquitecta  municipal/Cap del  
Departament  Tècnic  d'Urbanisme i  Obres,  en  sentit favorable,  el qual posa 
de manifest que "els objectius  de la modificació puntual són, per una part, la 
permuta de les qualificacions urbanístiques de dues parcel.les de  propietat  
municipal  i, per altra, la definició d'un  sector  de planejament  especial així 
com la fixació  dels  paràmetres que regiran el seu desenvolupament." 
 
 Vist  l'informe  jurídic emès igualment  en  sentit favorable  a  
l'aprovació inicial  per  l'Assessor  Jurídic obrant a l'expedient. 
 
 Atès el que diposen els articles 41, 55  i següents  del  Decret 
Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, l'article  41  del  Decret  Legislatiu pel qual 
s'aprovà  la  refosa  dels  textos   vigents  a  Catalunya  en   matèria   
urbanística, l'article  126   del Reglament de  Planejament  Urbanístic, aprovat  
per Reial Decret de 26 de juny 1978, pel que fa  a la suspensió de l'atorgament 
de llicències  i a l'aprovació inicial de la modificació del Pla General i de  
conformitat  amb els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei 8/87, de  15 d'abril,  
Municipal  i  de  Règim  Local  de  Catalunya,  la  Comissió  Informativa  
d'Urbanisme,  Obres,  Manteniment  i   Serveis proposa a l'Ajuntament Ple 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Aprovar Inicialment la Modificació Puntual del Pla General 
1976 al Sector Alps de Cornellà de Lllobregat,  a  l'àmbit limitat per l'Avinguda  
Alps,  Prolongació Carretera  del Prat, carrer Mossèn Cinto Verdaguer,  carrer 
Josep  Cuxart, carrer Vicenc Llivina i  Carretera  d'Esplugues. 
 
 Segon.-  Estimar  els  suggeriments  realitzats  al tràmit  d'exposició 
pública de l'article 125 del  Reglament de  Planejament Urbanístic, en relació 
als  senyors  Miguel Pérez Castellón; José Morer Busquets i Maria Mercedes 
Badia Mayol;  Federico  Freijomil Méndez i  Inmobiliària  Germon; Rafael 
González Sánchez i Maria Padrós Hermosilla;  Joaquim Saleta Figueras i 
Carmen Viñeglas Calderón; Rosario Majoral Guardia; i Josep Pastor Majoral i 
Rosario Majoral  Guardia, que  consten a la part expositiva d'aquest acord. 
 



 Tercer.-  Exposar l'expedient a informació  pública pel  termini  
d'un mes, mitjancant la  publicació  d'aquest acord  al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya,  al Butlletí Oficial de la Província i la inserció d'un  
anunci a uns dels diaris de més divulgació de la província  perquè es  pugui  
consultar i presentar les  al.legacions  que  es  considerin oportunes. 
 
 Quart.-  Acordar  la suspensió de  l'atorgament  de llicències  de 
parcel.lació, edificació i  d'enderrocament, per un termini de dos anys a l'àmbit 
afectat per la present Modificació. 
 
 Cinquè.- Sol.licitar informe a la Direcció  General de Carreteres de 
la Generalitat, d'acord amb el que disposa l'article  57  del  Text Refós de la  
legislació  vigent  a Catalunya en Matèria Urbanística. 
 
 Sisè.- Comunicar-ho als ciutadans que han  comparegut durant el 
tràmit d'exposició pública de criteris previs amb suggeriments i alternatives de  
la present  Modificació del  Pla General i a la resta d'interessats  a  l'expedient 
pel seu coneixement i efectes."   
 
         
 
 
 15.- Aprovació inicial del Pla Especial de  Reforma Interior  
Alps de Cornellà de Llobregat, a l'àmbit  limitat per l'avinguda Alps, 
prolongació Carretera del Prat, carrer Mossèn Cinto Verdaguer, carrer 
Josep Cuxart, carrer  Vicenç Llivina i carretera d'Esplugues. 
 
 "Vist  l'expedient instruït per a l'aprovació  inicial del Pla de Reforma 
Interior Sector Alps de Cornellà de Llobregat, que afecta al tram limitat per 
l'Avinguda  Alps, Prolongació Carretera del Prat, carrer Mossèn Cinto  
Verdaguer, carrer Josep Cuxart, carrer Vicenç Llivina i Carretera d'Esplugues. 
 
 Atès  que  en el tràmit  d'exposició  pública  dels treballs  previs de 
planejament relatius a  la  modificació del  P.G.M. del Sector Alps, que es 
tramita  simultàniament amb aquest Pla Especial, s'han presentat diversos  
suggeriments que queden documentats a l'acord d'aprovació  inicial de la 
modificació del P.G.M. 
 
 Vist l'informe emès per l'arquitecta  municipal/cap del Departament 
Tècnic d'Urbanisme i Obres el qual posa  de manifest  que  el Pla General 
Metropolità  1976  ordenà  el desenvolupament d'aquest sector mitjançant un 
Pla  Especial de Reforma interior i, per tant, el present Pla Especial té com  a 
objectiu complir amb les determinacions del  PGM/76, juntament  amb les 
variants que introdueix  la  Modificació del mateix Pla General que es tramita 
simultàniament,  així com "una millora de la connetivitat entre barris  



juntament amb  la  millora de l'accessibilitat  a  Cornellà-Sud  tant rodada 
com per a vianants, la construcció d'equipaments, la construcció  d'habitatges 
d'iniciativa privada i pública  i l'execució del parc equipat." 
 
 Vist l'informe jurídic emès en sentit favorable per l'Assessor Jurídic 
de l'Area, obrants a l'expedient. 
 
 Atès  el  que  disposen l'art. 60  i  següents  del Decret Legislatiu 
1/90, de 12 de juliol, pel qual  s'aprovà la refosa dels textos vigents a 
Catalunya en matèria  urbanística, l'article 78 del Reglament de Planejament 
Urbanístic,  aprovat per Reial Decret de 26 de juny 1978  i  altre legislació  
concordant  i  de  conformitat  amb   l'article 50.2.c)  de  la Llei 8/87, de 15 
d'abril,  Municipal  i  de Règim  Local de Catalunya, la Comissió Informativa  
d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis proposa a  l'Ajuntament Ple 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Aprovar  inicialment el Pla  Especial  de Reforma  Interior 
Alps de Cornellà de Llobregat  a  l'àmbit limitat  per  l'Avinguda Alps,  
Prolongació  Carretera  del Prat,  carrer Mossèn Cinto Verdaguer, carrer Josep  
Cuxart, carrer Vicenç Llivina i Carretera d'Esplugues. 
 
 Segon.-  Incorporar  al present  expedient  de  Pla Especial,  el  
resultat del tràmit d'exposició  pública  de l'avanç  de la modificació del P.G.M. 
del sector Alps,  que es tramita simultàniament al present expedient, amb 
l'estimació  i  desestimació  dels  suggeriments  que  figuren  a l'acord 
d'aprovació inicial del P.G.M. d'aquest sector. 
 
 Tercer.-  Exposar l'expedient a informació  pública pel  termini  
d'un mes, mitjançant la  publicació  d'aquest acord  al Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya,  al Butlletí Oficial de la Província i la inserció d'un  
anunci a uns dels diaris de més divulgació de la província per què es  pugui  
consultar i presentar les  al.legacions  que  es considerin oportunes. 
 
 Quart.- Comunicar-ho als ciutadans que han comparegut  durant el 
tràmit de suggerències i alternatives per  a la  Modificació del PGM-76 que 
comporta el present Pla i  a la resta d'interessats a l'expedient pel seu 
coneixement  i efectes." 
 
 
 Després  d'una detallada explicació  del  contingut dels  punts 
catorze i quinze feta pel President-Delegat  de la  Comissió  Informativa  de  
l'Area  d'Urbanisme,  Obres, Manteniment  i Serveis, senyor Antonio Martínez 
Flor,  pren la  paraula el Regidor del Grup Municipal  d'IC-EV,  senyor Ignacio  



Florez  Barrón,  per manifestar que  el  seu  grup s'abstindrà de votar aquests 
temes, amb l'objecte de participar  i conèixer més elements que  consideren  
fonamentals durant el procés d'aprovació, ja que consideren que aquesta zona 
ha de ser un punt de referència important a la ciutat. 
 
 Seguidament intervé el Portaveu del Grup  Municipal del  PP, senyor 
Amador Rosas Outes, per assenyalar  que  el seu grup manté el seu vot en 
contra davant d'aquests temes, ja  que durant el període d'informació pública  
prèvia  van presentar  al.legacions que mantenen encara, perquè  creuen que 
es vol carregar sobre unes poques persones el cost d'un bé comú per a tota la 
ciutat, per la qual cosa, a pesar que consideren necessari que es facin 
habitatges, també estimen que aquest projecte s'ha de polir i aclarir amb els 
propietaris  de la zona, que, al seu entendre, no han  estat  ben informats. 
 
 A continuació intervé el Regidor del Grup Municipal de CiU, senyor 
Ramon Blanco Lorenzo, per assenyalar que  un cop vist el projecte, el seu grup 
hi estaria a favor. 
 
 Seguidament intervé de nou el President-Delegat  de la  Comissió  
Informativa  de  l'Area  d'Urbanisme,  Obres, Manteniment  i Serveis, senyor 
Antonio Martínez  Flor,  per assenyalar  que no es carregua a uns pocs 
propietaris  allò que s'hauria de carregar a tots, sinó que, pel contrari, el que 
es fa és la distribució de beneficis i càrregues  establerta  en la llei  en funció 
del percentatge de  propietat de cada un dels propietaris afectats, ni més ni 
menys.  Pel que  fa  referència  a les  al.legacions  presentades  pels 
propietaris,  el Sr. Martínez recorda que la majoria  solament han al.legat 
diferències pel que fa a la superfície de les  seves finques, que quan han estat 
certes s'han  tingut en  compte,  menys  les  del Grup  Municipal  del  PP,  que 
al.legava que sobraven parcs, criteri que no comparteixen. 
 
 En relació amb aquesta intervenció pren la  paraula el Portaveu del 
Grup Municipal del PP, senyor Amador  Rosas Outes,  per  assenyalar que als 
propietaris  no  se'ls  han contestat les seves al.legacions, manifestant sobre 
això el President-Delegat  de  la Comissió  Informativa  de  l'Area d'Urbanisme,  
Obres, Manteniment i Serveis, senyor  Antonio Martínez  Flor,  que s'aproven 
avui en aquest Ple i  se  li notificaran posteriorment. 
 
 Seguidament  intervé  novament el  Sr.  Rosas,  per assenyalar  que 
en una reunió de la l'Empresa Municipal  de Desenvolupament  Urbà de 
Cornellà, S.A. (EMDUCSA), pel  seu gerent  se li va indicar que ell no havia dit  
determinades coses  als propietaris, i que no havia parlat  de  números, quan  
ell  ha pogut constatar posteriorment que sí  que  ha estat  d'aquesta  manera, 
perquè la Societat  Municipal,  a través del seu gerent, ha ofert als propietaris  
quantitats molt per sota del valor cadastral de les finques. 
 



 En relació amb aquesta intervenció pren la  paraula el  senyor 
Alcalde, José Montilla Aguilera, per  manifestar que  precisament,  per evitar 
que sigui la  paraula  d'unes persones  contra  les  d'altres,  és pel  que  es  fan  
les al.legacions  per  escrit i es responen  mitjançant  aquest acord. 
 
 Després d'això se sotmeten a votació els  dictàmens catorze i 
quinze, i són aprovats per majoria absoluta  dels assistents, amb l'abstenció 
dels Regidors del Grup  Municipal  d'IC-EV,  senyors  Adelina  Cobos  
Caballero,  Ignacio Florez  Barrón,   Carmen Romero López  i   Gabriel  
Serrano Sánchez,  i  amb el vot en contra dels  Regidors  del  Grup Municipal  
del  PP, senyors Amador Rosas Outes,  Mª  Isabel Espinosa Fernández i 
Francisco Sánchez Granada.  
 
 
 
 

MOCIO DE L'ALCALDIA-PRESIDENCIA 
 
 
 16.- Sol.licitar a la Conselleria d'Ensenyament que accepti el 
traspàs de la titularitat de l'Escola  Municipal d'Educació Especial Can 
Mercader. 
 
       Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Presidència,  que textualment diu: 
 
 
 "L'Ajuntament de Cornellà de Llobregat i el  Departament  
d'Ensenyament de la Generalitat de  Catalunya,  han anat signant aquests 
últims anys diferents convenis per  al sosteniment  de l'Escola Municipal 
d'Educació Especial  Can Mercader,  l'últim dels quals per al curs 1995/96, en  
data 21/12/95. 
 
 Aquests convenis interadministratius responen a dos principis 
bàsics, en primer lloc al fet que l'Escola  Municipal de Can Mercader és un 
centre docent d'ensenyament  de règim  general  de naturalesa pública, 
d'acord amb  el  que disposa  l'article 10.2 de la Llei Orgànica 8/1985 de 3  de 
juliol, Reguladora del Dret a l'Educació. 
 
 
 En segon lloc, a la constatació que, d'acord amb la disposició  
addicional  segona  apartat segon  de  la  Llei Orgànica  8/1985,  i la 
disposició  addicional  setena  del Reial Decret 2377/1985 de 18 de desembre, 
el sosteniment de centres públics de titularitat municipal es portarà a terme 
mitjançant convenis amb l'Administració educativa, això és, amb  el  
Departament  d'Ensenyament de  la  Generalitat  de Catalunya. 



 
 L'existència  de  convenis que cobreixin  de  forma raonable, com 
fins ara, les despeses que suporta  l'Ajuntament per prestar l'esmentat servei 
no ens ha de fer oblidar que en realitat es tracta d'un servei de competència 
exclusiva de l'Administració educativa, i que en conseqüència és a aquesta a 
qui en realitat correspon prestar-lo. 
 
 La transitorietat de la situació actual, en la qual l'Ajuntament  ha 
proposat en diverses ocasions al  Departament d'Ensenyament la cessió de la 
titularitat del  centre, la qual ha estat resposta amb evasives, s'ha prolongat  
més del  raonablement previsible, i només el sentit de la  responsabilitat  del 
Municipi envers els ciutadans ha fet  que l'Ajuntament no deixés de prestar un 
servei que malgrat tot no és de la seva competència. 
 
 També s'ha de destacar que en els convenis fins ara signats hi ha 
diferents aspectes que perjudiquen  clarament  l'Ajuntament.  En  primer  lloc, 
el modul  de  despeses  de personal que figura al conveni aplica les taules  
salarials del conveni col.lectiu de l'Ensenyament Privat, inferior  a les  dels  
centres públics de la xarxa de  la  Generalitat, discriminació  que es fa més 
patent encara quan la  mateixa Generalitat  ha convingut amb algun 
Ajuntament  l'aplicació sobre la base de les retribucions dels funcionaris  
docents del Departament d'Ensenyament. 
 
 Un altre element negatiu és la manca de dotació per a  inversió en 
equipaments i renovació  d'infraestructures, quan ens trobem amb un servei 
que hauria de prestar-se  per l'Administració educativa. 
 
 També es dóna un clar incompliment el del compromís adquirit  per 
la Generalitat en cada conveni, en el  sentit de transferir el finançament amb 
periodicitat mensual. Això s'ha fet sistemàticament amb un retard de sis 
mesos,  obligant a la Tresoreria Municipal a finançar un cost  addicional que 
no correspon a l'Ajuntament. 
 
 Per últim mirem amb preocupació el futur de l'equip docent de 
l'Escola Municipal d'Educació Especial Can Mercader. 
 
 Constatem  aquí  la inhibició  de  la  Generalitat, tantes vegades 
com se li ha plantejat, a trobar una solució als previsibles excedents de 
personal que es produiran  els propers  anys com a conseqüència del 
desenvolupament de  la Reforma  Educativa,  el qual pot conduir  a  la  
integració majoritària dels alumnes amb deficiències a l'escola  ordinària. 
 
 La  problemàtica exposada, que no esgota, és  clar, el dificultós 
marc en què es mou l'Escola Municipal  d'Educació Especial té un altre 
amenaça de caràcter jurídic.  Es tracta de la voluntat de l'Administració 



educativa  -palesa a  la  proposta de conveni per als cursos  1995/99-  de  no 
assumir les seves pròpies responsabilitats a l'etapa  obligatòria;  oferint un 
nou text que converteix  els  convenis que s'havien signat fins ara en una mera 
subvenció  graciable,  a la qual es proposa una quantitat fixa anual  com  a 
ajuda econòmica, independentment de qualsevol  consideració sobre qualitat 
educativa o legalitat (ratio  alumne-professor).  D'aquesta  manera el 
Departament  d'Ensenyament   es desentén de les seves obligacions 
competencials traslladant a l'Ajuntament, titular del centre en qüestió, la 
càrrega i el  risc  econòmic d'una activitat que només  correspon  al primer. 
 
 A la vista de tot això, l'Alcalde-President proposa al Ple Municipal 
l'adopció dels següents 
 

A C O R D S 
 
 Primer.- Requerir al Govern de la Generalitat,  com Administració  
educativa  competent en  matèria  d'Educació Especial que iniciï les 
negociacions necessàries amb aquest Ajuntament  per  tal d'assumir la 
titularitat  de  l'Escola Municipal  d'Educació  Especial Can Mercader  per  al  
curs escolar 1997/98, amb dotació als Pressupostos de la Generalitat per 
1997.     
 
 
 Segon.-  Proposar com a marc de relació entre  ambdues 
Administracions per al període transitori, la proposta de  conveni  
interadministratiu de  cooperació  que  figura annex al present acord."    
 
 
       Després d'una detallada explicació del contingut de la Moció feta pel 
la Regidora-Delegada de l'Area d'Ensenyament, senyora Cristina Gasull 
Martínez, intervé el Portaveu del  Grup Municipal de CiU, senyor Antoni 
Cortada i  Valls, per  assenyalar que el seu grup no posa inconvenient  a  la 
moció, però recorda que en aquesta escola hi ha nens procedents  de  quatre 
ciutats, contestant sobre  això  la  Sra. Gasull  que  cada  un dels  
Ajuntaments  respectius  adopta aquest  acord,  perquè som una escola de  
zona  que  inclou quatre municipis. 
 
 Seguidament pren novament la paraula el Sr. Cortada per 
preguntar si aquests municipis no col.laboren,  contestant sobre això la Sra. 
Gasull, que no.  
 
 Així  mateix el Sr. Cortada pren de nou la  paraula per  preguntar 
que passarà quan aquesta escola passi  a  la Generalitat,  assenyalant la Sra. 
Gasull que  la  propietat sempre serà municipal, però que se n'assumiria la 
conservació i el manteniment, tot i que com que seria una escola de zona  hi 



continuarien venint nens d'altres  municipis.  Per això quan passi a la 
Generalitat s'haurà d'estudiar la seva participació,  ja que ara els municipis 
d'aquestes  ciutats els nens de les quals venen a l'escola únicament participen 
atorgant  ajudes  per a menjador als seus nens, ja  que  el transport és privat i 
cadascú paga el seu. 
 
 Després d'això, se sotmet a votació la moció, i  és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
         

MOCIONS DELS GRUPS POLITICS MUNICIPALS 
 
 
 17.-  Moció del Grup Municipal del  Partit  Popular relativa  a la 
problemàtica de la recollida de  determinats residus. 
 
       Es  llegeix la Moció del Grup Municipal del  Partit Popular, que 
textualment diu: 
 
 
 "El Grup Municipal Popular, presenta per a debat al Ple la següent: 
 
 Moció  sobre la problemàtica que presenta la  recollida i selecció de 
materials reciclables, com són ara cartró,  paper, ferro i altres. Portada a 
terme per  veïns  de aquest municipi, la feina dels quals considerem 
necessària, no pel que fa a la forma de magatzematge. 
 
 Per la qual cosa, aquest Grup desitja transmetre la inquietud  de 
voler una Ciutat més sana en tots els  aspectes, tant en la recollida de 
materials reciclables, com  de residus  pelillosos, i valorar el treball  d'uns  
ciutadans que tenen el seu mitjà de vida en aquest treball.  Reconeixent així  
mateix que la forma per la qual es  desenvolupa, no  és l'adequada per a ells ni 
per a la resta dels  ciutadans,  no  per  la manera de la seva  recollida,  sinó  
pel magatzematge  a la via pública, essent un perill  constatat per l'experiència 
i prohibit a l'Ordenança.  
 
 Havent comprovat durant varis anys la línia  ascendent  de 
materials reciclables i la bona selecció feta  per aquestes  persones,  aquest 
Grup presenta  la  proposta  de crear  un  apartat dins  la partida 
pressupostària,  per  a donar-li una viabilitat al problema i aconseguir la  
unificació  d'aquestes persones, facilitant-les un local per  al magatzematge 
d'aquests materials d'una forma controlada,  i així eliminar d'una manera 
gratificant per a tots, un  problema que durant molts anys ha existit i no es 



pot eradicar d'una   forma  intransigent,  sense  tenir  en  compte   la 
col.laboració que efectuen aquests ciutadans en la  creació d'un millor medi 
ambient. 
 
 D'altra banda, aquestes persones, que per  diversos motius  es 
troben en aquesta situació, s'incorporin al  món laboral,  d'una forma clara i 
concisa, recuperant així  una professió  com  la que era el "ferroveller". I  
veient  que necessàriament  entraran  molt aviat  en  funcionament  les 
"deixalleries", com obliga la Llei de residus del Parlament de  Catalunya,  
s'hauria  de  tenir  present  l'experiència d'aquests ciutadans a Cornellà. 
 
 Per tot l'exposat es proposa: 
 
 L'adopció d'un acord que faciliti un local  adequat als  esmentats 
ciutadans, per emmagatzemar aquests  residus que actualment es troben a la 
via pública. 
 
 En el cas de què això no fos possible, que  aquests treballadors  
autònoms siguin els primers beneficiats  quan entrin en funcionament les 
"deixalleries."  
 
         
       Després d'una detallada explicació del contingut de la Moció feta pel 
Regidor del Grup Municipal del PP, senyor Francisco  Sánchez Granada, pren 
la paraula el Regidor  del Grup  Municipal d'IC-EV, senyor Ignacio Florez 
Barrón,  per manifestar  que el seu grup considera que hi  ha  diferents 
elements  a tenir en compte, perquè efectivament la  deixalleria  és  la  solució, 
ja que aquestes  persones  no  són autònoms,  sinó  persones que normalment 
tenen  una  petita pensió,  per la qual cosa dificilment se'ls pot  incorporar al  
món  laboral. Per aquests motius creu  sincerament  que aquesta proposta no 
és viable en aquest moment. 
 
 Seguidament  pren la paraula el Portaveu  del  Grup Municipal de 
CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, per  manifestar  que el seu grup considera 
que és una moció de  bona voluntat,  però, al seu entendre és l'Ajuntament qui 
ha  de vetllar perquè la ciutat estigui neta i no aquestes  persones,  per la qual 
cosa si està en projecte la  instal.lació de la deixalleria consideren que s'ha 
d'esperar. 
 
 Tot  seguit  pren la paraula el Portaveu  del  Grup Municipal  del  
PSC,  senyor Antonio  Balmón  Arévalo,  per manifestar  que la proposta es 
deriva d'una  situació  real produïda per la tolerància dels veïns, que han 
suportat una situació  determinada,  però  considera  que  per  part  de 
l'Ajuntament hi ha una via de solució d'aquesta problemàtica  amb  
l'establiment  d'una deixalleria que   és  la  via adequada,  ja que seria 



desproporcionat construir un  local per  a un determinat col.lectiu, i tampoc 
podem  entrar  en què  aquestes persones siguin les contractades per  
gestionar-la. 
 
 Finalment  pren  la  paraula el  Regidor  del  Grup Municipal  del  
PP, senyor Francisco Sánchez  Granada,  per manifestar que el que és evident 
és que hi ha un problema a la  ciutat que no és un cas concret, sinó divuit 
casos,  de la labor dels quals ens beneficiem tots els altres, ja  que aquestes 
persones, encara que tinguin una pensió, realitzen una  bona  tasca, i el Grup 
Municipal del  PP,  si  aquesta proposta  no és factible, continuarà presentant 
altres  per solucionar aquest problema. 
 
 Després d'això, se sotmet a votació la moció, i  és rebutjada  amb  el  
vot en contra dels  Regidors  del  Grup Municipal  del PSC, senyors José 
Montilla Aguilera,  Vicenç Badenes  i Teixidó, Antonio Balmón Arévalo,  
Antonio  Bouso Varela,  Sergi  Fernández Mesa, Joan  Antoni  García  Díaz, 
Cristina  Gasull Martínez, Ciriaco Hidalgo Salgado,  Judith Ibañez Vives, 
Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, José  Luis  Morlanes Galindo,  
Gloria Recio  Díaz  i  Ramon Salabert Parramon, d'IC-EV, senyors Adelina 
Cobos  Caballero,  Ignacio Florez Barrón, Carmen Romero López i   Gabriel 
Serrano Sánchez i de CiU, senyors Antoni Cortada i Valls  i Ramon Blanco i 
Lorenzo. 
 
 
 
 
 18.-  Moció  del Grup  Municipal  d'Iniciativa  per Catalunya- Els 
Verds, relativa al desenvolupament  sostenible. 
 
       Es llegeix la Moció del Grup Municipal d'Iniciativa per Catalunya-
Els Verds, que textualment diu: 
 
 
 "Antecedents: 
 
 Al  juny de 1992, va tenit lloc la  Conferència  de les  NNUU  sobre  
Medi Ambient i  Desenvolupament  (Riu  de Janeiro), de la que va sorgir, com 
un dels seus  principals documents, La Agenda 21, aprovada i adoptada pels 
representants  de  les nacions assistents, que és una guia  que  ha d'inspirar  
les  polítiques governamentals i  privades  per afrontar els reptes més crítics 
que amenacen a la Humanitat al  segle  XXI.  Amb la voluntat de  fer  realitat  
aquests acords,  es  va reunir en Aalborg (Dinamarca)  al  maig  de 1994, la 
Conferència Europea sobre Ciutats i Pobles  Sostenibles, amb l'objectiu de 
tenir una Agenda 21 Local, per  a finals de 1996. 
 



 Per fer possible aquesta tasca, són necessàries una sèrie  de  
mesures, com la contribució dels  municipis  als objectius definits en el 5è 
programa de Medi Ambient de  la Unió  Europea. 
 
 Per això proposem: 
 
 Primer.-  L'adhesión de l'Ajuntament de Cornellà de Llobregat a la 
"Carta de Aalborg". 
 
 Segon.- La Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, Manteniment  
i Serveis, redactarà una proposta d'Agenda  21 per  a   la ciutat, en la que es  
contemplin  els  següents objectius: 
 
 - Un pla d'Estalvi Energètic i d'aplicació  d'Energies  Alternatives i 
Renovables en  edificis,  il.luminació pública, etc. 
 
 - Un pla per a minimització, la reutilització i  el reciclatge  dels  
residus sòlids urbans, en  el  marc  d'un consum coherent i no malgastador. 
 
 - Un pla de regeneració de totes les zones  susceptibles  de 
repoblació arbòria i de la seva recuperació  com espais d'oci i esbarjo que 
indueixi a la utilització pública  dels mateixos, com a picnic, esports a  l'aire  
lliure, itineraris per a la relació amb la Natura, corredors ecològics, etc., que al 
mateix temps augmenti la biodiversitat i millori el cel hídric i atmosfèric. 
 
 Tercer.- Iniciar a proposta de la Comissió Informativa  
d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, una  acció interdepartamental per 
tal d'elaborar programes  d'educació ambiental, fomentant l'organització i 
participació ciutadana en accions i gestió mediambiental." 
 
         
       Després d'una detallada explicació del contingut de la  Moció  feta  
pel Regidor del  Grup  Municipal  d'IC-EV, senyor  Ignacio Florez Barrón, en la 
qual assenyala que  en la  proposta  definitiva queda incorporada  ja  una  
esmena realitzada amb caràcter previ al Ple, pel Grup  Socialista, el  contingut 
de la qual explica, intervé a continuació  el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Antoni Cortada i Valls,  per  assenyalar  que el seu grup està  a  
favor  de qualsevol operació que suposi un estalvi energètic. 
 
 Seguidament intervé el Portaveu del Grup  Municipal del PP, senyor 
Amador Rosas Outes, per manifestar també  la conformitat  del seu grup amb 
aquesta proposta, sempre  que conegui  el seu redactat definitiu, assenyalant 
sobre  això el  Regidor  del  Grup Municipal  d'IC-EV,  senyor  Ignacio Florez  
Barrón, que la redacció ha incorporat l'esmena  del Grup  Socialista perquè 
creu que no canvia res de allò  que és substancial. 



 
 Tot  seguit  pren la paraula el Portaveu  del  Grup Municipal  
Socialista, senyor Antonio Balmón  Arévalo,  per assenyalar que la moció de fet 
planteja coses que ja  s'han fet a través de actuacions municipals concretes, 
una com  a conseqüència del programa "Ambientalitza't", i l'altra  com a 
conseqüència dels projectes d'obres que se realitzaran en conveni amb la 
Mancomunitat de Municipis de l'Area Metropolitana de Barcelona. Finalment 
el Sr. Balmón assenyala  que serà  la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres,  Manteniment  i Serveis, la que ordeni tota  aquesta  problemàtica, per  
elaborar un catàlec d'actuacions a portar a  terme,  i d'aquesta manera evitar 
la inconcreció.     
  
 Després  d'això se sotmet a votació la moció, i  és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
          
 
 19.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyor Amador Rosas Outes, per, adrecant-se al Regidor-Delegat de l'Area 
d'Urbanisme, Obres,  Manteniment i Serveis, realitzar els precs i preguntes 
següents: 
 
 1.-  Sol.licitar que s'inspeccioni l'enllaç amb  la claveguera  dels 
habitatges construïts al  carrer  Lepanto, perquè  sembla que han connectat 
per l'avinguda Maresme,  i això està provocant que quan plou s'inundi l'escola. 
 
 2.- Que s'estudiï la possibilitat de posar reixetes  als  embornals,  
perquè estan molt oberts, per  evitar  que surtin rates, especialment en la zona 
del barri Pedró. 
 
 3.-  Assenyalar  que  hi ha clots  molt  grossos  a l'inici del carrer 
República Argentina i al carrer  Campfaso.  
 
 En relació amb aquest tema intervé el Portaveu  del Grup  
Municipal Socialista, senyor Antonio Balmón  Arévalo, per assenyalar que els 
primers ja estan arreglats.  
 
 4.-  Manifestar que un veí li ha tramès l'avís  que hi ha un arbre que 
està a punt de caure al carrer Verge del Pilar. 
 
 5.-  Preguntar  com  està  l'estudi  de  circulació tantes  vegades  
promès pel Regidor-Delegat  de  l'Area  de Règim  Interior i Governació, perquè 



encara que algunes  de les   seves  propostes  ja  s'han  dut  a  terme,  com   la 
instal.lació d'un semàfor al carrer República Argentina, en la  cruïlla  amb el 
carrer Mossèn Andreu, en  canvi  hi  ha altres  llocs delicats, com la zona de 
l'avinguda  Salvador Allende,  enfront del parvulari, contestant sobre  això  el 
Portaveu  del  Grup Municipal  Socialista,  senyor  Antonio Balmón  Arévalo,  
que  aquest estudi  tardarà  perquè  està pendent que la Societat Privada 
Municipal d'Aparcaments  de Cornellà  de Llobregat, S.A. (SOMAP, S.A.)  
sol.liciti  les ofertes  per a l'elaboració d'un previ estudi  tècnic,  que considera  
que  es podrà adjudicar durant el  mes  d'abril. Paral.lelament, continua 
assenyalant el Sr. Balmón, s'anirà conjugant aquest tema amb un pla de 
circulació. 
 
 Pel que fa a la problemàtica suscitada pel Portaveu del Grup 
Municipal del PP, de l'avinguda Salvador  Allende, el  Sr. Balmón assenyala 
que requereix que s'adjudiqui  tot el paquet d'obres d'infraestructura de la 
zona, i  mentrestant s'haurà d'estudiar una solució provisional. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del  Grup Municipal  de 
CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, per  realitzar els precs i preguntes 
següents: 
 
 1.-  Si  està previst posar bancs en la  parada  de l'autobús. 
 
 2.-  Per què hi ha una vorera tan ampla a  la  zona del Castell, que 
deixa tan estreta la via pública. 
 
 
 En  relació  amb  aquestes  intervencions  pren  la paraula  el 
Portaveu del Grup Municipal Socialista,  senyor Antonio Balmón Arévalo, per 
assenyalar, respecte del primer que  s'han  sol.licitat  a transports de  
Barcelona,  i  si aquesta Entitat no pot es buscarà altra solució. I pel  que fa 
referència a la segona qüestió, el Sr. Balmón  manifesta que sols es perden set 
places de zona blava i es guanya  en vorera, però que la calçada és exactament 
la mateixa i  val la pena, en la mesura que això té per objecte la  recuperació 
del Castell per a la ciutat. 
 
 Finalment  pren  la  paraula el  Regidor  del  Grup Municipal de 
CiU, senyor Ramon Blanco Lorenzo, per assenyalar que hi ha moltes cases 
encara a la ciutat, en les quals queden  signes feixistes en les façanes, com el 
jou  i  les fletxes en els habitatges de protecció oficial, per la qual cosa 
considera que l'Ajuntament hauria de fer alguna actuació  per  poder-les  
treure, contesta al  respecte  el  Sr. Alcalde que això és un problema de la 
Comunitat de  Propietaris. 
 
 Seguidament  pren de nou la paraula el Regidor  del Grup  



Municipal  de CiU, senyor Ramon Blanco  Lorenzo,  per manifestar  que  si 
l'Ajuntament pot pintar  façanes  sense permís també pot fer això, manifestant 
al voltant d'aquesta qüestió  el  Regidordent-Delegat  de   l'Area  d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, que  la  majoria  
de les façanes que s'han  pintat  són  de l'Ajuntament,  i si nó s'ha demanat 
prèviament  permís.  En qualsevol  cas  la competència en  matèria  d'aquest  
tipus d'habitatges  la  té la Generalitat, que és qui  ho  podria fer.      
 
 
 
 
 ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot  seguit es fa avinent que hi ha  assumptes  que  tot  i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la  seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda   per  unanimitat,  declarar-los  d'urgència,   de 
conformitat  amb el que disposa l'article 47.2,  del  Reial Decret  Legislatiu  
781/1986, de 18 d'abril, i es  passa  a tractar l'assumpte següent: 
 
 
 

PROPOSTA DE LA COMISSIO INFORMATIVA 
DE REGIM INTERIOR I GOVERNACIO 

 
 
 20.- Posar a disposició de la Generalitat de  Catalunya 
l'immoble del Centre Escolar Nostra Senyora de  Montserrat. 
 
 Es  llegeix el dictamen de la Comissió  Informativa de Règim Interior 
i Governació, que textualment diu: 
 
                                                                                       
 "Vista  la petició de la Delegació Territorial  del Baix Llobregat del 
Departament d'Ensenyament de la  Generalitat de Catalunya, sol.licitant la 
cessió de la  propietat de l'immoble del Centre de Primària "Ntra. Sra. de  
Montserrat"  d'aquesta localitat, situat al carrer Mossèn  Andreu s/núm.  
donat  que  el curs 1996-1997 i  en  aplicació  del calendari de la LOGSE 
esdevindrà Centre de Secundària. 
 
 Vist l'informe núm. 21/96, emès al respecte per  la Secretària  
General de l'Ajuntament, el dia 27 de març  del present  any, del qual es 
desprèn que segons la  Disposició Addicional  17  de la Llei Orgànica 1/90, de  
3  d'octubre, d'Ordenació  General del Sistema Educatiu,  en  concordança 
amb l'article 7 del Reial Decret 2274/1993, de 22 de desembre, ens trobem 
davant un supòsit d'afectació d'un  edifici escolar  de propietat municipal 



d'ensenyament primari,  per estar destinat a impartir ensenyament secundari 
en el  marc d'aplicació del calendari de la LOGSE, que no requereix  la cessió  
de  la seva propietat a  favor  de  l'Administració educativa  sinó la mera 
posada a la seva disposició,  assumint-se  per la Generalitat a partir de  
l'esmentat  moment respecte del citat centre, les despeses que aquest Municipi 
portaba sufragant de conformitat amb la legislació vigent. 
 
 Atès que la finalitat de la cessió de l'ús  contribueix al compliment 
d'interessos de caràcter local i es  fa en  benefici  de  la població, en el ben 
entès  que  ha  de repercutir  en una millora de l'oferta educativa  d'aquesta 
ciutat. 
 
 Aquesta Comissió Informativa de Governació i  Règim Interior,  
proposa  al Ple de l'Ajuntament  l'adopció  dels següents    
 

A C O R D S 
 
 Primer.-  Posar a disposició de la  Generalitat  de Catalunya,  
l'immoble  del Centre Escolar  "Ntra.  Sra.  de Montserrat", el qual al curs 
1996-1997 restarà afectat  per impartir  ensenyaments secundaris, en el  
marc  d'aplicació del calendari de la LOGSE, autoritzant a la Generalitat  de 
Catalunya  perquè  pugui realitzar  les  obres  necessàries d'adaptació del 
Centre. 
 
 Segon.-  Notificar el present acord al  Departament d'Ensenyament 
de la Generalitat de Catalunya, i a  l'Institut Municipal d'Ensenyament 
(I.M.E.)." 
 
         
         Després  d'una  breu explicació del  contingut  del punt feta per la 
Regidora-Delegada de l'Area d'Ensenyament, senyora  Cristina Gasull 
Martínez, se sotmet a  votació  el dictamen, i és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
         
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les  vint-i-una   hores  i cinquanta 
minuts, signant  la  present  acta l'Alcalde-President, juntament amb mi, la 
Secretària  General, que ho certifico. 


